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Rada Miejska w Wołominie

XXIII Sesja w dniu 14 września 2020 
Obrady rozpoczęto 14 września 2020 o godz. 10:00, a zakończono o godz. 19:34 tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 21 radnych.

Obecni:

1. Aneta Adamus
2. Edyta Babicka
3. Agata Bochenek
4. Karol Cudny
5. Andrzej Fuśnik
6. Marcin Godlewski
7. Beata Gomse
8. Marek Górski
9. Robert Kobus
10. Paweł Kocik
11. Agnieszka Koza 
12. Ryszard Madziar
13. Janusz Mirowski
14. Katarzyna Pazio
15. Wojciech Plichta
16. Krzysztof Rembelski
17. Paweł Rozbicki
18. Bogdan Sawicki
19. Piotr Sikorski
20. Kazimierz Tarapata
21. Magdalena Zych

Lista obecności radnych oraz przedstawicieli jednostek pomocniczych Gminy stanowi załącznik nr 1 do 
niniejszego protokołu. 

1. Otwarcie obrad;

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Stwierdziwszy  kworum  otworzył  XXIII  sesję  Rady  Miejskiej  w  Wołominie.  Przywitał  wszystkich
przybyłych. 

Poprosił  radnych  o  uczczenie  minutą  ciszy  pamięci  zmarłego  Romana  Waszczuka,  radnego  Rady
Miejskiej w Wołominie kadencji 2002-2006. 

Poinformował o wpłynięciu 2 wniosków Burmistrza Wołomina o wprowadzenie do porządku obrad 3
projektów uchwał (wnioski te stanowią załącznik nr 2 i nr 3 do niniejszego protokołu).

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Pierwsza  uchwała  intencyjna  dotycząca  pozytywnego  zaopiniowania  działań  Burmistrza  w  sprawie
działań  zmierzających  do  przekazania  nieruchomości  na  cele  budowy  nowej  siedziby  Komendy
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Powiatowej  w  Wołominie  przy  ulicy  Piłsudskiego.  Starosta  powiatu  wołomińskiego  podpisał
porozumienie z Komendą Stołeczną Policji w tym zakresie. Skarb Państwa przekaże ok 1 ha gruntu na
ten cel, a Gmina Wołomin miałaby przekazać powierzchnię ok 3300 metrów. Jednak wcześniej trzeba
zmienić plan zagospodarowania przestrzennego W tym celu prosimy wprowadzenie do porządku obrad a
potem przegłosowanie uchwały intencyjnej, która zaaprobuje te działania.

Druga uchwała dotyczy pozytywnego zaopiniowania  działań  Burmistrza  Wołomina zmierzających do
zmiany przestrzeni wokół istniejącego dziś krzyża upamiętniającego śmierć księdza Ignacego Skorupki w
Ossowie. Tam gdzie rok rocznie odbywają się uroczystości związane z Bitwą Warszawską 1920 roku.
Jest tam zbyt mało miejsca na takie uroczystości, a sam krzyż nie znajduje się w miejscu, w którym
poległ ksiądz kapelan.  Działania burmistrza będą polegać na powiększeniu tego obszaru i w przyszłości
zorganizowania  tam  miejsca,  w  którym  mogłyby  się  odbywać  tam  tak  duże  uroczystości.   

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Jeszcze  jedna  uchwała,  która  decyzją  Rady  może  zostać  wprowadzona  do  porządku  obrad  dotyczy
zmiany Uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli
przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych pracujących z grupami obejmującymi
dzieci 6-letnie i dzieci młodsze, prowadzonych przez Gminę Wołomin.

- Olga Ludwiniak- Naczelnik Wydziału Organizacji Urzędu

Powiedziała, że jest to uchwała porządkująca. Prawnicy nadzoru Wojewody Mazowieckiego  uznali , że
jest to akt prawa miejscowego, dlatego zmianie uległ zapis, że uchwala nie wchodzi  w życie z dniem
podjęcia, ale podlega publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa Mazowieckiego. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Powiedział, że kolejne uchwały, które mogą zostać wprowadzone do porządku obrad jeżeli radni wyrażą
zgodę  w  głosowaniu,  dotyczą  wprowadzenia  projektów  uchwał  w  sprawie  uzupełnienia  składów
osobowych Komisji Rewizyjnej oraz Komisji Kultury i Sportu. W proponowanym pierwotnie porządku
obrad były projekty uchwał w sprawie ustalenia składów osobowych tych Komisji. I jeszcze jeden projekt
uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

- Olga Ludwiniak- Naczelni Wydziału Organizacji Urzędu

Powiedziała, że w pierwotnej uchwale mamy ustalony 5-cio osobowy skład Komisji Skarg,Wniosków i
Petycji.  W związku z tym, że nie  zgłosił  się chętny piąty radny do pracy w tej  Komisji,  zmieniamy
uchwałę i będziemy mieli czteroosobowy skład. 

2. Wybór sekretarza obrad;
- Edyta Babicka- radna

Zgłosiła kandydaturę radnego Pawła Kocika na sekretarza obrad. 

Radny Paweł Kocik wyraził zgodę na kandydowanie.  

Głosowano w sprawie:
wyboru sekretarza obrad;. 

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
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ZA (21)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Beata Gomse, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Ryszard Madziar, Janusz 
Mirowski, Katarzyna Pazio, Wojciech Plichta, Krzysztof Rembelski, Paweł Rozbicki, Bogdan Sawicki, 
Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych

3. Ustalenie porządku obrad;

Głosowano wniosek w sprawie:
zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji Rewizyjnej 
Rady Miejskiej w Wołominie . 

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (21)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Beata Gomse, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Ryszard Madziar, Janusz 
Mirowski, Katarzyna Pazio, Wojciech Plichta, Krzysztof Rembelski, Paweł Rozbicki, Bogdan Sawicki, 
Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych

Głosowano wniosek w sprawie:
zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji Kultury i 
Sportu . 

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (21)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Beata Gomse, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Ryszard Madziar, Janusz 
Mirowski, Katarzyna Pazio, Wojciech Plichta, Krzysztof Rembelski, Paweł Rozbicki, Bogdan Sawicki, 
Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych

Głosowano wniosek w sprawie:
wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie pozytywnego zaopiniowania działań 
Burmistrza Wołomina dotyczących wydania nieruchomości. . 

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (21)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
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Beata Gomse, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Ryszard Madziar, Janusz 
Mirowski, Katarzyna Pazio, Wojciech Plichta, Krzysztof Rembelski, Paweł Rozbicki, Bogdan Sawicki, 
Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych

Głosowano wniosek w sprawie:
wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie pozytywnego zaopiniowania działań 
Burmistrza Wołomina mających na celu upamiętnienie miejsca śmierci księdza Ignacego Skorupki. 

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (21)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Beata Gomse, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Ryszard Madziar, Janusz 
Mirowski, Katarzyna Pazio, Wojciech Plichta, Krzysztof Rembelski, Paweł Rozbicki, Bogdan Sawicki, 
Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych

Głosowano wniosek w sprawie:
wprowadzenia do porządku projektu zmiany Uchwały w sprawie określenia tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach 
podstawowych pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze, prowadzonych 
przez Gminę Wołomin. 

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (21)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Beata Gomse, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Ryszard Madziar, Janusz 
Mirowski, Katarzyna Pazio, Wojciech Plichta, Krzysztof Rembelski, Paweł Rozbicki, Bogdan Sawicki, 
Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych

Głosowano wniosek w sprawie:
wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji 
Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wołominie . 

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (21)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Beata Gomse, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Ryszard Madziar, Janusz 
Mirowski, Katarzyna Pazio, Wojciech Plichta, Krzysztof Rembelski, Paweł Rozbicki, Bogdan Sawicki, 
Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
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Głosowano wniosek w sprawie:
wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji 
Kultury i Sportu . 

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (21)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Beata Gomse, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Ryszard Madziar, Janusz 
Mirowski, Katarzyna Pazio, Wojciech Plichta, Krzysztof Rembelski, Paweł Rozbicki, Bogdan Sawicki, 
Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych

Głosowano wniosek w sprawie:
wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji 
Skarg, Wniosków i Petycji . 

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (21)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Beata Gomse, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Ryszard Madziar, Janusz 
Mirowski, Katarzyna Pazio, Wojciech Plichta, Krzysztof Rembelski, Paweł Rozbicki, Bogdan Sawicki, 
Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych

Głosowano w sprawie:
Ustalenia porządku obrad;. 

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (21)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Beata Gomse, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Ryszard Madziar, Janusz 
Mirowski, Katarzyna Pazio, Wojciech Plichta, Krzysztof Rembelski, Paweł Rozbicki, Bogdan Sawicki, 
Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych

Głosowano wniosek w sprawie:
o zmianę porządku obrad. 

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (20)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Beata Gomse, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Ryszard Madziar, Janusz 
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Mirowski, Wojciech Plichta, Krzysztof Rembelski, Paweł Rozbicki, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, 
Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
BRAK GŁOSU (1)
Katarzyna Pazio

Głosowano wniosek w sprawie:
wprowadzenia do porządki obrad projektu uchwały w sprawie pozytywnego zaopiniowania działań 
Burmistrza Wołomina . 

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (21)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Beata Gomse, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Ryszard Madziar, Janusz 
Mirowski, Katarzyna Pazio, Wojciech Plichta, Krzysztof Rembelski, Paweł Rozbicki, Bogdan Sawicki, 
Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych

Głosowano w sprawie:
Ustalenie porządku obrad;. 

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (21)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Beata Gomse, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Ryszard Madziar, Janusz 
Mirowski, Katarzyna Pazio, Wojciech Plichta, Krzysztof Rembelski, Paweł Rozbicki, Bogdan Sawicki, 
Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych

4. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej w Wołominie z dnia 30 czerwca 2020 r.;

Głosowano w sprawie:
przyjęcia protokołu z sesji Rady Miejskiej w Wołominie z dnia 30 czerwca 2020 r.;. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (18)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Beata Gomse, Marek Górski, Paweł Kocik, Ryszard Madziar, Janusz Mirowski, Katarzyna Pazio, 
Wojciech Plichta, Paweł Rozbicki, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
PRZECIW (1)
Robert Kobus
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
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Agnieszka Koza , Krzysztof Rembelski

5. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej w Wołominie z dnia 27 lipca 2020 r.;

Głosowano w sprawie:
przyjęcia protokołu z sesji Rady Miejskiej w Wołominie z dnia 27 lipca 2020 r.;. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (18)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Beata Gomse, Marek Górski, Paweł Kocik, Ryszard Madziar, Janusz Mirowski, Katarzyna Pazio, 
Wojciech Plichta, Paweł Rozbicki, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
PRZECIW (1)
Robert Kobus
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Agnieszka Koza , Krzysztof Rembelski

6. Informacja Komisji Rady o pracy między sesjami;

W dyskusji wzięli udział:
- Edyta Babicka- Przewodnicząca Komisji Gospodarki i Finansów

Komisja Gospodarki i Finansów spotkała się dwukrotnie. Na pierwszym posiedzeniu miał być poruszony
temat  opłat  za  odpady  komunalne  w  zabudowie  wielorodzinnej.  Na  to  posiedzenie  został  również
zaproszony  przedstawiciel  Spółdzielni  Budownictwa  Mieszkaniowego,  jednak  na  nie  nie  dotarł.
Kolejnym  tematem  poruszanym  przez  Komisję  był  temat  koncesji  alkoholowych,  w  związku  z
wnioskami, które w pływają do Rady o zmianę  uchwały o koncesjach alkoholowych właśnie, a ściślej o
odległości  sklepów od przedszkoli,  miejsc  kultu religijnego itd.  Temat  jest  dyskutowany.  Na drugim
posiedzeniu  Komisji  również  był  podejmowany  ten  temat.  Pewne  ustalenia  już  zapadły  i  uchwała
zostanie poddana teraz dalszym konsultacjom. Na tym, posiedzeniu były również omawiane projekty
uchwał na sesję i zostały one pozytywnie zaopiniowane. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Powiedział,  że  rozpoczynamy  proces  konsultacji  dotyczący  punktów  alkoholowych.  Proces  ten  jest
długotrwały,  ponieważ  będziemy  zasięgać  opinii  rad  osiedlowych,  sołectw,  mieszkańców,
przedsiębiorców, ale także rady rodziców szkół i przedszkoli. 

- Wojciech Plichta- Przewodniczący komisji Kultury i Sportu

Komisja Kultury i Sportu spotkała się 9 września 2020 roku. Omawiano aktualną sytuację w MDK, w
OSiR HURAGAN ,  Miejskiej  Bibliotece  Publicznej,  w Muzeum Zofii  i  Wacława  Nałkowskich.  Na
posiedzeniu  tym  byli  obecni  również  Zastępcy  burmistrza  panowie  Dariusz  Szymanowski  i  Łukasz
Marek oraz gość- członek trzyosobowego rodzinnego Stowarzyszenia ZIMORODEK. Była prowadzona
dyskusja na temat usytuowania pomników na Pl. 3- go Maja.       

- Paweł Rozbicki- Przewodniczący Komisji Rewizyjnej

Komisja rewizyjna odbyła 4 posiedzenia. Rozpoczęła wizytacje w szkołach, wypracowała protokół po
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kontroli w Muzeum Zofii i Wacława Nałkowskich. Protokół został przyjęty i podpisany. W najbliższym
czasie planowane są wizytacje w kolejnych szkołach, tj. SP 4 i SP 5.

- Agata Bochenek- Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji

Komisja spotkała się jeden raz w pełnym składzie i rozpatrywała jedną skargę mieszkańca Wołomina.
Komisja jednogłośnie wydała opinię, że skarga powinna być przekazana zgodnie z właściwościową.

- Karol Cudny- Przewodniczący Komisji Edukacji

Komisja między sesjami spotkała się 2 razy. Na ostatnim posiedzeniu zostały pozytywnie zaopiniowane
projekty  uchwał  na  dzisiejszą  sesję.  Natomiast  na  wcześniejszym  posiedzeniu  Komisji  dość  długo
dyskutowany był temat analizy o stanie oświaty w Gminie Wołomin. Analiza ta została wykonana jeszcze
na wiosnę, ale dopiero teraz udało się na ten temat dłużej porozmawiać. Obecny była także twórca tego
dokumentu.  Radny  powiedział,  że  chciałby  przybliżyć  ten  temat,  ponieważ  dyskusja  była  bardzo
merytoryczna, a wnioski, które się po niej nasuwają są bardzo istotne. Z Analizy tej wynika, że mamy w
gminie relatywnie dużo oddziałów sportowych w szkołach, co z punktu widzenia kosztów jest istotne i
powinniśmy  rozważyć,  czy  chcemy  tyle  tych  oddziałów  sportowych  realizować.   Bo  to  nie  chodzi
wyłącznie oddziały sportowe w Szkole Sportowej nr 5, ale także w Szkole Podstawowej nr 7, w Szkole
Podstawowej w Duczkach, w Szkole Podstawowej nr 2. Oddziały te są dość kosztowne i  przy organizacji
kolejnych lat szkolnych musimy mieć świadomość, że jest to forma kosztowna. Padały takie sugestie, że
być może mądrzej byłoby pieniądze przeznaczyć na tzw. SKS-y, które byłyby dostępne nie tylko dla klas
sportowych, ale ogólnie dla uczniów w danej szkole.

Kolejny temat to to, że jesteśmy jedną z dwóch gmin, która utrzymuje dwie szkoły ponadpodstawowe.
Nominalnie jest to zadanie powiatu i musimy mieś świadomość tego, że w 2019 roku różnica wydatków
ogółem i  otrzymanej  subwencji  to  jest  2  mln  złotych.  W sytuacji  w której  na  tej  sali  regularnie  są
podnoszone  głosy,  że  Powiatowy  Szpital  znajduje  się  na  terenie  gminy  Wołomin  i  powinna  ona
partycypować  w  kosztach  jego  utrzymania,  jest  to  dobry  moment,  aby  zachęcić  powiat  do
partycypowania w utrzymaniu wyżej wymienionych szkół. Faktem jest, że te licea nie służą wyłącznie
mieszkańcom naszej Gminy.   

Kolejny  poruszony  temat  dotyczył  przyjmowania  dzieci  do  szkół.  Każdy  dodatkowy  oddział,  który
powstaje  ponadto  co  jest  niezbędne  to  jest  koszt  rzędu  1  mln  złotych  w  ciągu  cyklu  kształcenia
ośmioletniego. Była tu rekomendacja, żeby trzymać rekrutację z dużą pieczołowitością, bo organizacja
tych oddziałów jest  kosztowna.  Subwencja  jest  tak  skonstruowana,  że  idzie  na  ucznia,  a  koszty  tak
naprawdę generuje oddział. Optymalnie zorganizowane oddziały w granicach 24 uczniów w klasach 1-3
to jest optymalne oddziały. Mniej liczne oddziały są dla gminy finansowo niekorzystne.

Jeżeli  chodzi  o finansowanie oświaty,  to  co raz większy ciężar  jest  przerzucany na Gminy.  Różnica
między subwencją rządową a realnymi wydatkami nieustannie rośnie. Gminy ponoszą koszty rozwiązań
wprowadzanych na poziomie rządowym. 

Oświata generalnie jest prowadzona dość oszczędnie. Nasze dzieci maja w zasadzie wyłącznie zajęcia
związane z ramowym programem nauczania,  mniej przyznaje się godzin dodatkowych. Na tle innych
gmin mamy także bardzo niskie wydatki rzeczowe. 

Na komisji pojawił się wątek, że dokumenty, które zostały przekazane przez ZEASiP do wykonawcy tego
raportu, mogą być niepełne lub niewłaściwe.  To również było tematem poruszonym na posiedzeniu, jak
to się stało i jaka jest skala tych zaniedbań.  

Nie udało się poruszyć tego tematu na Komisji, ale jest to temat ważny. Od końca marca trwa epopeja
pod  tytułem  wypłata  godzin  ponadwymiarowych  dla  nauczycieli.  Gmina  Wołomin  nie  chce  się

                                                                                                                                                                      9



wywiązywać z tego obowiązku. Wiemy, że była prowadzona korespondencja między Panią Burmistrz a
Ministrem Edukacji. Na ostatniej sesji była informacja, że czekamy na drugą odpowiedź z MEN, bo ona
ma rozstrzygnąć pewne kwestie. Przewodniczący Komisji zapytał czy może odczytać tę odpowiedź.        

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Powiedział, że jesteśmy w punkcie sprawozdanie z prac komisji. Poza tym nie zgadza się z niektórymi
tezami wygłoszonymi przez radnego Karola Cudnego, bo jeżeli chodzi o nakłady rzeczowe na oświatę, to
w ostatnim czasie została otwarta nowa siedziba Przedszkola nr 6, to jest 7 mln złotych. Zostało otwarte
nowe skrzydło  w szkole  w Zagościńcu,  to  jest  kolejne  7  mln.  Jeżeli  gmina  sukcesywnie  ok  3  mln
przeznacza na inwestycje oświatowe, to  nie możemy mówić o skąpych działaniach.

- Karol Cudny- Przewodniczący Komisji Edukacji

Powiedział,  że  jemu  chodziło  o  wydatki  bieżące  rzeczowe  nie  inwestycyjne.  Zgadza  się  z  tym,  że
inwestycje są prowadzone regularnie, natomiast jemu chodzi o  takie rzeczy jak pomoce dydaktyczne czy
materiały biurowe czy wyposażenie. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Powiedział,  że tematy oświaty zawsze będzie szeroko omawiany. Poruszony temat dotyczący koncesji
alkoholowych  również  dotyczy  oświaty,  ponieważ  chodzi  tam  o  odległość  punktów  sprzedających
alkohol m. in. od szkół i przedszkoli.  Przewodniczący zaproponował,  aby zorganizować na ten temat
debatę, w której wezmą udział zainteresowani radni, dyrektorzy szkół. I to będzie też okazja do rozmowy
o stanie oświaty. Przewodniczący jednak będzie się upierał, że nakłady inwestycyjne na oświatę są na
wysokim poziomie,  ponieważ w każdej kadencji  powstają przynajmniej  2 obiekty oświatowe. Gdyby
podliczyć te wydatki, to okazałoby się, to wyszłaby kwota ok 40 mln złotych, a do tego dochodzi jeszcze
infrastruktura towarzysząca, tzn boiska, bieżnie, place zabaw.  Przy budżecie, którym dysponuje gmina
wydatki inwestycyjne na oświatę na takim poziomie to jest powód do dumy. 

- Karol Cudny- Przewodniczący Komisji Edukacji

Powiedział, że się z tym wszystkim zgadza i cieszy się z tego, że są takie wydatki inwestycyjne. Jednak
temat godzin ponadwymiarowych porusza po to, żeby miał kto uczyć w tych pięknych budynkach. Mamy
sytuację, w której nauczyciele maja niewypłacone pieniądze za swoją pracę. MEN po raz kolejny udziela
informacji,  że to dyrektor określa, co się zalicza do pracy ponadwymiarowej i w jaki sposób ma być
prowadzona  dokumentacja.  Mamy  sytuację,  w  której  nauczyciele  mówią  wprost  o  ostatnim
przedsądowym wezwaniu do zapłaty wystosowanym do Burmistrza.  Mamy początek roku szkolnego.
Wiemy o tym, że cenieni pedagodzy odchodzą ze szkół. To jest sprawa szalenie istotna. Jeżeli to nie jest
odpowiedni punkt sesji,  żeby o tym mówić, to radny oczywiście się dostosuje. Jednak jest to sprawa
priorytetowa i dotyczy tak naprawdę mieszkańców bezpośrednio.  Mimo stanowiska Komisji  Edukacji
oraz MEN wynagrodzenie  za  te  godziny nie  zostały  wypłacone.  Możemy mieć  piękny budynek,  ale
dobrze byłoby, gdyby była w nim kadra sprawiedliwie opłacana.

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

W tej sprawie doszło do jakiegoś nieporozumienia. Z jednej strony są nauczyciele, którzy wypracowali
swoje godziny, z drugiej strony są pieniądze, które czekają na wypłacenie. Pan Burmistrz otrzymał pod
nieobecność pani Burmistrz pismo od nauczycieli z jednej ze szkół i zajął się osobiście tą sprawą, żeby
wyjaśnić o co tak naprawdę w tym piśmie chodzi. Zorganizował spotkanie w trybie pilnym z dyrektorem
szkoły,   Dyrektor  ZEASiP Haliną  Bonecką  i  z  radcą  prawnym.  Problem sprowadza się  do  tego,  że
zarówno szkoła, ZEASiP i gmina działają na podstawie ustawy o finansach publicznych. Nauczyciele
wypracowywali  godziny,  natomiast  spór  jest  o  porządek  w  dokumentach  i  o  to  jaka  powinna  być
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dokumentacja księgowa. Zgodnie z ustawą o finansach publicznych, to kierownik jednostki czyli dyrektor
szkoły   ponosi  odpowiedzialność  za  całość  gospodarki  finansowej,  ale  jednocześnie  zatrudnia
księgowego. I ten księgowy ma swoje uprawnienia w całym procesie związanym z wypłatą wynagrodzeń
i może pewne rzeczy zakwestionować. I taka sytuacja ma miejsce tutaj. Dyrektor szkoły skierował pismo
do ZEASiP o wypłatę tych wynagrodzeń. Dyrektor Halina Bonecka miała wątpliwości co do tego pisma.
Miała takie prawo w związku z obowiązująca ustawą. W związku z tym skierowała do dyrektora szkoły
swoje uwagi, odmawiając wypłaty świadczeń na tym etapie. Jeżeli dyrektor szkoły uważa, że wątpliwości
ZEASiP są niesłuszne, to ma prawo i obowiązek wydać polecenie wypłaty. Jeżeli dyrektor dzisiaj wyda
takie polecenie wypłaty, to jutro na kontach nauczycieli będą pieniądze.

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Zwrócił się do radnego Karola Cudnego i powiedział, że prosi o przeniesienie tej dyskusji, ponieważ nie
czuje  się  na  siłach  rozwiązywać  tego  typu  problemów.  Zaproponował,  aby  zorganizować  spotkanie
związane tylko z tym tematem oraz inne kwestie związane z oświatą. 

- Karol Cudny- Przewodniczący Komisji Edukacji

Powiedział, że to już zostało jasno powiedziane, że to dyrektor szkoły decyduje o tym jakie godziny w
chodzą w skład wynagrodzenia, że to nie jest kompetencja organu prowadzącego. Jego zdaniem tylko w
Wołominie  przyjęto,  że  do  wymiaru  godzin  będą  się  zaliczały  wyłącznie  lekcje.  Dość  mocno  było
podkreślane,  że  za  inne  godziny  nie  będzie  płacone.  Jest  to  interpretacja  odosobniona,  ponieważ
okoliczne  gminy  nie  mają  tego  problemu.  Oczywiście  należy  skrupulatnie  pilnować  zgodności  z
uchwałami, przepisami itd. i radny to popiera, ale zastanawia się, gdzie jest przestrzeń do rozmowy i
rozwiązania realnego problemu społecznego. Mamy sytuację,  w której Wołomin jest jeszcze gorszym
miejscem do pracy, a ZEASiP zamiast pomagać organizować szkołę zajmuje się nieustannymi kontrolami
i gdyby nie  determinacja  dwóch dyrektorów szkół,  to  nauczyciele  nie mieliby wypłaconych żadnych
wynagrodzeń za godziny ponadwymiarowe. Skierował słowa uznania do związków zawodowych oraz  do
członków Komisji Edukacji, którzy się zaangażowali w ten temat, bo dyrektorzy szkół czekali miesiącami
na to, co się wydarzy po tym jak pierwsze szkoły złożyły wnioski. Inne szkoły zdecydowały się dopiero
w wakacje. Zdaniem radnego nauczyciele w Wołominie w ogóle nie dostali by wypłaty, gdyby to się nie
wydarzyło, bo taka jest interpretacja Dyrektora ZEASiP. Z jego wiedzy wynika, że Wołomin jest jedyną
gminą w okolicy,  która ma problem z interpretacją prawną w tym temacie.  Mamy ogromny problem
społeczny. Nauczyciele słusznie domagają się wynagrodzenia za swoja pracę. Radny rozumie, że to nie
ten punkt sesji, ale ten temat był poruszany kilkukrotnie na różnych spotkaniach i nic z tego nie wynikło,
dlatego nie widzi on innej przestrzeni niż sesja do tego, aby tę sprawę rozwiązać. Zamiast zastanawiać się
nad wprowadzaniem kolejnych zmian na lepsze, zajmujemy się gaszeniem pożaru, bo zaczynają nam
odpływać ludzie. Jak możemy myśleć o tym, żeby oświata była lepsza, jak nie płacimy ludziom za pracę,
a cały wysiłek ZEASip-u idzie na to, aby szkoły kontrolować a nie im pomagać. 

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Powiedział,  że  chce  jeszcze  raz  podkreślić,  bo  radny  nie  chce  tego  przyjąć  do  wiadomości,  że
wątpliwości i kwestia interpretacji przepisów są uprawnieniem głównego księgowego, a to uprawnienie
wiąże  się  z  odpowiedzialnością,  która  wynika  z  ustawy.  Burmistrz  nie  może  nakazać  głównemu
księgowemu, aby nie miał wątpliwości i nie robił pewnych rzeczy, bo to jest jego odpowiedzialność.
Podkreślił jeszcze raz, że pieniądze na kontach mogą być jutro jeżeli tylko dyrektor szkoły zgodnie ze
swoim uprawnieniem i odpowiedzialnością wyda polecenie wypłaty.   

- Aneta Adamus (Ad Vocem)- radna

Na  ostatniej  Komisji  Edukacji  dość  szczegółowo  był  analizowany  raport  o  stanie  oświaty.  Dzięki
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zaangażowaniu  autora  tego  raportu  radni  mieli  możliwość  przekonać  się  jak  rzeczywiście  wygląda
oświata  w  Gminie  Wołomin.  Dyskusja  trwała  ponad  2  godziny.  Raport  został  szczegółowo
przedstawiony, po czym na koniec pani  Dyrektor Halina Bonecka poddała w wątpliwość dane,  które
zostały przekazane panu, który ten raport wykonywał.  Radna zastanawia się skąd się to wzięło i dlaczego
tak w ogóle to miało miejsce. Jest zaniepokojona tym, że Gmina wydaje na tego typu raport pieniądze,
potem  urzędnicy  analizują  ten  raport,  Komisja  Edukacji  spotyka  się,  aby  na  temat  tego  raportu
dyskutować, a na samym końcu dowiadujemy się, że są wątpliwości co do danych zawartych w tym
dokumencie, że dane które zostały przekazane do jego stworzenia, są niewłaściwe. Pani dyrektor nie wie
dlaczego zostały one przekazane, nie ma kontaktu ze swoim zastępcą, który te dane przekazał, nie wie
jakie dane zostały przekazane, ale jest pewna, że zostały przekazane  dane niewłaściwe. Radna dziwi się,
że  dopiero  posiedzenie  Komisji  było  momentem,  kiedy  zorientowano  się,  że  zostały  przekazane
niewłaściwe dane do tego raportu.  Radna zapytała, czy w tej kwestii zostały już podjęte kroki i czy
wiadomo jaka jest skala tych nieprawidłowości.  

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Powiedział, że w związku z tymi wątpliwościami, skierował w formie pisemnej pytania do pani Dyrektor
Haliny Boneckiej. Wie, że te odpowiedzi zostały już przygotowane i w dalszej części sesji będzie można
na ten temat podyskutować. 

- Janusz Mirowski- radny

Zapytał  czy  radny  Karol  Cudny  ma  informację,  jaka  kwota  uzbierała  się  do  wypłaty  za  godziny
ponadwymiarowe.  Jaką średnią  część pensji  nauczycieli  stanowi kwota  wynagrodzenia  za te  właśnie
godziny? Czy to jest 5% czy 50 % pensji. Czy niewypłacanie tej kwoty może skutkować koniecznością
wypłaty odsetek z tytułu opóźnienia wypłaty? Czy radny Karol Cudny ma informacje ilu nauczycieli
odeszło z pracy z tego właśnie powodu? 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Powiedział,  że pytania radnego Janusza Mirowskiego świadczą o tym, że potrzebne jest spotkanie, na
którym powinny być obecne pani Burmistrz, pani Dyrektor ZEASiP i wszystkie osoby zainteresowane.
Powiedział także, że wypłata za godziny ponadwymiarowe to nie są godziny z pensji, to jest dodatek do
etatu. Uważa, że radnym potrzebne jest wyjaśnienie tych kwestii, a punkt sesji „sprawozdanie z pracy
komisji” nie jest ku temu dobrym momentem. W dzisiejszym porządku obrad nie został ujęty punkt o
debacie na temat oświaty. Przewodniczący poprosił radnych, aby przedstawili swoje wątpliwości, które
zostaną rozwiane na spotkaniu dedykowanym właśnie oświacie.  

- Karol Cudny (Ad Vocem)- radny

Powiedział,  że  adresatem  tych  pytań  powinna  być  Dyrektor  Halina  Bonecka.  Natomiast  chciałby
wyjaśnić,  że  jeżeli  mówimy  o  godzinach  ponadwymiarowych,  to  nie  są  to  żadne  godziny  ekstra.
Nauczyciel ma swoje pensum, czyli wymiar pracy w granicach 18 godzin i dyrektor może mu polecić
wykonanie większej liczby pracy o 4 godziny, a za jego zgodą do 9% . Odpowiadając na pytanie radnego,
to  w  zależności  od  sytuacji  konkretnego  nauczyciela,  to  może  on  mieć  od  1  do  9  godzin
ponadwymiarowych. Godziny ponadwymiarowe są  wtedy, kiedy zleca się nauczycielowi poprowadzenie
lekcji dla dodatkowej klasy ponad te swoje 18 godzin.      

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Po raz kolejny poprosił o przeniesienie tych rozmów na spotkanie poświęcone tematowi oświaty. 
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- Wojciech Plichta (Ad Vocem)- radny 

Upewnił  się  czy  będzie  możliwość  zadawania  pytań  Dyrektor  Halinie  Boneckiej.  Jako  nauczyciel
pogratulował  Przewodniczącemu  Komisji  Edukacji   zaangażowania  i  dobrego  wykonania  pracy
związanej z tym tematem.  

- Agnieszka Koza (Ad Vocem)- radna

W ramach przygotowań do proponowanej debaty o oświacie, poprosiła o przegotowanie informacji czy w
związku  z  tym,  że  szkoły  nie  pracowały  stacjonarnie  od  połowy  marca,  czy  były  z  tego  tytułu
oszczędności w poszczególnych placówkach.    

- Piotr Sikorski- Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa

Komisja  Bezpieczeństwa  spotkała  się  10  września  2020  roku.  Było  to  wspólne  posiedzenie  wraz  z
Komisją Gospodarki i Finansów.  Opiniowała projekty uchwał na sesję, wszystkie zostały zaopiniowane
pozytywnie. 

Tak jak wspomniała Przewodnicząca Komisji Gospodarki i Finansów, pomimo ponownego zaproszenia
nie  pojawił  się  przedstawiciel  z  SBM.  Jednak  pewne  działania  w  Spółdzielni  poprawiające  stan
gospodarki  odpadami  zostały  podjęte.  Pojawiły  się  kamery,  pojawiły  się  już  pierwsze  mandaty  za
nielegalne wyrzucanie odpadów do altan przeznaczonych dla mieszkańców SBM.  Z racji  odwołanej
debaty  na  temat  bezpieczeństwa,  która  miała  się  odbyć  w  kwietniu,  Przewodniczący  Komisji
poinformował, że planuje taką debatę w najbliższym czasie.

      
- Agnieszka Koza- radna 

Zapytała o prace Komisji Statutowej, na jakim etapie jest praca nad ujednoliceniem tekstu Statutu Gminy
Wołomin.

- Wojciech Plichta- Przewodniczący Komisji Statutowej

Odpowiedział, że czeka na odpowiedź na kilka pism. Kiedy dostanie odpowiedź, prace Komisji zostaną
wznowione. 

- Agnieszka Koza- radna

Dopytała, kiedy ostatnio Komisja się spotkała i kiedy zostały wysłane te pisma?

- Wojciech Plichta- Przewodniczący Komisji Statutowej

Powiedział, że w tej chwili nie pamięta. Odpowie w ciągu 7 dni.

- Bogdan Sawicki- radny

Zapytał o kwestię poruszoną na posieczeniu Komisji dotyczącą utraty mandatu przez radnego Ryszarda
Madziara?   

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Powiedział,  że ciąży Radzie ten temat,  który został  wywołany donosem. Było kolejne ponaglenie od
Wojewody Mazowieckiego, że sprawa ta nie została zakończona. Po rozmowach z radnymi okazało się,
że większość z nich nie chce podejmowania dalszych działań i chce sprawę jak najszybciej zamknąć. W
związku  z  tym Przewodniczący  przygotował  pismo,  w którym przedstawił  właśnie  takie  stanowisko
Rady. (przewodniczący odczytał to pismo)

Przewodniczący poprosił radnych, aby w głosowaniu nieformalnym, poprzez podniesienie ręki,  podjęli
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decyzję, czy przedstawione pismo może w imieniu Rady przesłać do Wojewody i tym samym zamknąć
temat.  Większość  radnych  (17  głosów  za)  głosowała  za  przesłaniem  przeczytanego  pisma.  

7. Informacje o pracy spółek: Miejski Zakład Oczyszczania w Wołominie Sp. z o.o., Przedsiębiorstwo
Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o.w Wołominie, Zakład Energetyki Cieplnej w Wołominie Sp. z o.o.
oraz  Przedsiębiorstwo  Komunalne  Sp.  z  o.o.  w  Wołominie;

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Powiedział,  że  radni  mieli  możliwość  przesłania  pytań  do  prezesów  spółek,  tak  aby  mogli  oni
przygotować odpowiedzi i udzielić ich w trakcie swoich prezentacji. 

- Magdalena Zych- radna

Nie widziała potrzeby zadawania pytań prezesom, ponieważ nie tylko radni ale i mieszkańcy magą w
każdej  chwili  umówić  się  na  spotkanie  i  zapytać  o  nurtujące  kwestie.    

Przewodniczący ogłosił 5 min przerwy.

Po przerwie obrady kontynuowano. 

- Paweł Królak- Prezes Zakładu Energetyki Cieplnej Sp. Z o.o. w Wołominie

Przedstawił  prezentację  dotyczącą  pracy  i  planów  rozwoju  Zakładu  Energetyki  Cieplnej  Sp.  z  o.o..
Prezentacja ta stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Powiedział, że radni nie przesłali pytań do Prezesa, jednak on uważa, że być może niektórym mogły się
one nasunąć w trakcie prezentacji.  

- Magdalena Zych- radna

Zapytała  czy  dobrze  rozumie,  że  w  najbliższej  przyszłości  nie  ma  co  liczyć  na  przyłącze  do  sieci
ciepłowniczej domów jednorodzinnych? 

- Paweł Królak- Prezes Zakładu Energetyki Cieplnej Sp. z o.o. w Wołominie

Powiedział,  że  raczej  tak.  Kilka  lat  temu  na  Osiedlu  Sławek   były  próby  rozbudowania  sieci
ciepłowniczej, jednak zainteresowanie mieszkańców domów jednorodzinnych jest nieznaczne i jest to po
prostu nieopłacalne. W Płońsku, tamtejszy Zakład Energetyki Cieplnej wraz z Narodowym Funduszem
Ochrony Środowiska podłączył ok 150 domów, ale dostał na to 90% dotacji. Wtedy to zaczyna mieć sens.
Poniesienie dzisiaj  100 % kosztów budowy tak rozległej  sieci,  która traci swoją efektywność nie jest
korzystna ani dla inwestora ani dla mieszkańca,  bo rachunki wcale nie będą niższe,  a czasem nawet
wyższe.       

- Aneta Adamus- radna

Korzystając  z  okazji,  że  Prezes  ZEC  jest  przy  głosie,  poruszyła  kwestię  pisma  pracowników  ZEC
odnośnie  postępowania  jednego  z  radnych,  o  którym  była  mowa  na  poprzedniej  sesji.  Było  wtedy
umówione  spotkanie  radnego  Janusza  Mirowskiego  z  pracownikami,  na  którym  miała  być  sprawa
wyjaśniona. Radna chciałaby wiedzieć czy doszło do tego spotkania i jakie były jego efekty.
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- Paweł Królak- Prezes Zakładu Energetyki Cieplnej Sp. z o.o. w Wołominie

Spotkanie  nie  doszło  do  skutku.  Pracownicy  czekali  na  radnego.  W  związku  z  tym  ,  pan  prezes
wystosował do Przewodniczącego Rady pismo. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Powiedział, że pismo to dotyczy konkretnego radnego, dlatego będzie rozmawiał właśnie z tym radnym.

- Ryszard Madziar- radny

Zapytał jakie będą koszty dostosowania do nowych przepisów MCP? 

- Paweł Królak- Prezes Zakładu Energetyki Cieplnej Sp. z o.o. w Wołominie

Powiedział, że to będzie koszt ok 3 mln złotych. 

- Ryszard Madziar- radny

Zapytał z jakich rządowych środków będzie korzystał ZEC w związku z tym?

- Paweł Królak- Prezes Zakładu Energetyki Cieplnej Sp. z o.o. w Wołominie

Odpowiedział, że w tym przypadku nie ma programów rządowych i muszą to być środki własne. Koszt
dostosowania do MCP to jest obecnych norm do norm MCP.  My planujemy wejście w efektywny system
ciepłowniczy, który będzie kosztował może 25 może 30 mln złotych, ale będzie to koszt, który będzie
pozwalał  nam stać się efektywnym systemem ciepłowniczym i będzie w 50% odejściem od węgla.  Na tę
chwilę  jeszcze  nie  wybraliśmy  rozwiązania.  Być  może  okaże  się,  że  postawimy  5  jednostek
konglomeracji  gazowej i  będzie to niższy koszt,  na dzień dzisiejszy nie  wiadomo jaki.  Na tę  chwilę
wiemy, że postawienie kotła bio masowego jest to koszt ok 30 mln złotych.  Do 2023 roku musimy wyjść
z  norm batów,  czyli  znaleźć  się  w normach  MCP,  to  powoduje,  że  dopóki  rząd  nie  zmieni  jakichś
obecnych ustaleń  dla norm MCP, to mamy czas do 2030 roku na obecnych normach. Jednak i tak nie
możemy czekać do 2030 roku na to, że być może dostaniemy środki pomocowe na rozbudowę sieci.
Chcielibyśmy rozbudowywać to wcześniej.

- Janusz Mirowski (Ad Vocem)- radny

Przyznał, że podczas poprzedniej sesji powiedział, że chętnie spotka się z pracownikami w poniedziałek o
godzinie 7:00. Termin ten radny potwierdził w sekretariacie ZEC, ale sekretarka poinformowała go, że
Prezes nie udziela tego terminu. Radny powiedział, że Prezes spotkanie wyznaczył na środę o godz. 8:00. 

- Paweł Królak- Prezes Zakładu Energetyki Cieplnej Sp. z o.o. w Wołominie

Ustawa reguluje,  że radny ma prawo kontroli  i  w każdej chwili  może przyjść do ZEC. Pracownik, z
którym rozmawiał radny przekazał mu informację, że radny w poniedziałek o godz. 7: 00 rano będzie.
Pracownicy czekali na radnego. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Powiedział, że zamyka już dyskusję na ten temat i zaprasza panów na rozmowę  do swojego gabinetu. 

- Paweł Królak- Prezes Zakładu Energetyki Cieplnej Sp. z o.o. w Wołominie

W  kwestii  organizacyjnej,  zorganizowanie  spotkania  z  wszystkimi  pracownikami  ZEC  jest  bardzo
utrudnione. Prezes ZEC spotyka się ze swoimi pracownikami 2 razy w roku i wiąże się ono z bardzo
dokładnym przygotowaniem, ponieważ zwołanie wszystkich pracowników, którzy pracują na zmiany jest
prawie niemożliwe.  Nie można tak po prostu oderwać pracowników od ich czynności. Natomiast w tym
konkretnym przypadku część pracowników czekała na radnego w umówionym czasie.
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- Jarosław Kubała- Prezes Miejskiego Zakładu Oczyszczania Sp. Z o.o. w Wołominie

Przedstawił prezentację dotyczącą pracy i planów rozwoju Miejskiego Zakładu Oczyszczania Sp. z o.o.
Prezentacja ta stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

- Agnieszka Koza- radna 

Zapytała  jaka  kwota  dywidendy została  przekazana  do Gminy Wołomin  z  tytułu  wypracowanego  w
ubiegłym roku przychodu. 

- Jarosław Kubała- Prezes Miejskiego Zakładu Oczyszczania Sp. Z o.o. w Wołominie

Odpowiedział, że MZO nie przekazało w ubiegłym roku żadnej dywidendy do Gminy. 

- Agnieszka Koza- radna

Zapytała czy kompost, o którym Prezes wspomniał w swoim wystąpieniu jest sprzedawany czy po prostu
jest dostępny bezpłatnie. 

- Jarosław Kubała- Prezes Miejskiego Zakładu Oczyszczania Sp. Z o.o. w Wołominie

Odpowiedział, że dla mieszkańców w małych ilościach jest bezpłatny, natomiast odbiory przemysłowe są
realizowane odpłatnie 50 zł za tonę.

- Agnieszka Koza- radna

W prezentacji było, że w 2017 roku była zamknięta kwatera B i od tego czasu działa kwatera C. Na ile lat
była ona przewidziana? 

- Jarosław Kubała- Prezes Miejskiego Zakładu Oczyszczania Sp. Z o.o. w Wołominie

Odpowiedział, że na min. 15 lat. 

- Agnieszka Koza- radna

Zauważyła, że jeżeli chodzi o zagospodarowanie odpadów mamy tendencję malejącą.

- Jarosław Kubała- Prezes Miejskiego Zakładu Oczyszczania Sp. Z o.o. w Wołominie

Powiedział, że wynika to z tego, że w poprzednich latach MZO miało więcej kontaktów z okolicznych
gmin. Od ok 3 lat bazujemy wyłącznie na gminie Wołomin. 

- Agnieszka Koza- radna

Zapytała skąd tak duży wzrost odpadów ogółem porównując ro 2017 i 2018.

- Jarosław Kubała- Prezes Miejskiego Zakładu Oczyszczania Sp. Z o.o. w Wołominie

Jeżeli chodzi o składowisko, to udało się je otworzyć pod koniec roku 2017. Ma ono 20 tys. ton rocznie
mocy przerobowej i ani tony więcej nie możemy przyjąć. W roku 2017 od listopada do grudnia udało się
przyjąć 12 tys ton, a już w latach kolejnych przyjmujemy maksymalną możliwą ilość. 

- Magdalena Zych (Ad Vocem)- radna

Zaproponowała, aby radni jednak pisemnie skierowali pytania, które się nasunęły podczas prezentacji, tak
aby nie przedłużać. 

- Bogdan Sawicki- radny

Zapytał o kwaterę C, czy tam można składować dowolną ilość odpadów?
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- Jarosław Kubała- Prezes Miejskiego Zakładu Oczyszczania Sp. Z o.o. w Wołominie

Odpowiedział, że zostało to połączone zarówno tonażowo jak i czasowo. Jest to 20 tys. ton rocznie.

- Bogdan Sawicki- radny

Zapytał jak to wygląda jeżeli np. jest wywożone 100 ton do RIPOK na przetworzenie, to ile wraca tego
stabilizatu. Jak to jest procentowo przetwarzane?

- Jarosław Kubała- Prezes Miejskiego Zakładu Oczyszczania Sp. Z o.o. w Wołominie

Powiedział, że każdy RIPOK ma inną sprawność techniczną. Wg podręcznika z każdej tony zmieszanego
odpadu powinno wracać do 10 %,  jednak jest nierealne i wraca w granicach od 40 do 50 %. 

- Piotr Sikorski- radny

Słyszy głosy, że gmina zarabia straszne pieniądze na odpadach segregowanych. Jednak uważa on, że
śmieci  należy  segregować  po  to,  żeby  spełnić  odpowiednie  kryteria  i  nie  płacić  dodatkowych  kar.
Pogratulował Prezesowi, że udało się MZO postawić na nogi, pomimo, że w poprzedniej kadencji były
sugestie, że powinno zostać sprzedane.     

- Wojciech Jankowski- Prezes Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o.

Przedstawił prezentację dotyczącą pracy i planów rozwoju Przedsiębiorstwa i Wodociągów i Kanalizacji
Sp. z o.o. Prezentacja ta stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

- Piotr Sikorski- radny

Jakiś czas temu oglądaliśmy z Komisją Bezpieczeństwa stary biomiks. Miał on być wyremontowany i
służyć w czasie dużych opadów jako zbiornik retencyjny. Radny zapytał czy to zostało zrobione a jeśli
tak, to się czy się już przydał?

- Wojciech Jankowski- Prezes Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o.

Odpowiedział,  że  tak.  Stara  oczyszczalnia  ścieków  została  zaadoptowana  na  zbiornik  tzw
nadprogramowych napływów i jest  wykorzystywany podczas większych opadów. Wygląda to tak,  że
właśnie w czasie  większych opadów, część z  nich jest  przekierowywana na ten stary biomiks  i  tam
oczekuje,  kiedy minie ta  główna fala.   Pojemność  tego zbiornika to  jest  6000 m3 i  jest  on w stanie
zabezpieczyć Gminę w czasie tych zjawisk nawalnych. 

- Robert Kobus- radny

Zapytał o plany budowy ujęcia wody Kraszewska.

- Wojciech Jankowski- Prezes Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o.

Odpowiedział,  że w chwili  obecnej  w czasie  procedowania są pozwolenia na odwierty próbne, które
pozwolą ustalić w jakim zakresie faktycznie to ujęcie wody będzie. W tej chwili mamy już pozwolenie od
Marszałka na odwierty, czekamy na decyzje środowiskowe. Kiedy dostaniemy decyzje środowiskowe,
zostanie wyłoniona firma do odwiertów próbnych.    

- Kazimierz Tarapata- radny

Zapytał jakie są plany względem stacji uzdatniania wody Nowa Wieś, czyli teren Łukasiewicza?

- Wojciech Jankowski- Prezes Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o.

Odpowiedział, że to jest teren do sprzedaży.
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- Adam Jaczewski- Prezes Przedsiębiorstwa Komunalnego Sp. z o.o.

Przedstawił prezentację dotyczącą pracy i planów rozwoju Przedsiębiorstwa Komunalnego Sp. z o.o. 
Prezentacja ta stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Powiedział, że praca w Przedsiębiorstwie Komunalnym jest pracą trudną, ponieważ praca z ludźmi w 
trudnej sytuacji materialnej nigdy nie jest łatwa. 

8. Informacja o realizacji uchwał Rady Miejskiej w Wołominie;

- Olga Ludwiniak- Naczelnik Wydziału Organizacji Urzędu

Odczytała sprawozdanie z realizacji uchwał, które stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.

Przewodniczący ogłosił godzinną przerwę w obradach. 

Po przerwie obrady kontynuowano. Na salę obrad nie powrócił radny Ryszard Madziar  Madziar. 

9. Podjęcie uchwał w sprawie:

1) zmian w budżecie Gminy Wołomin na 2020 rok

- Bożena Wielgolaska- Skarbnik Gminy

Odczytała wprowadzone zmiany, które szczegółowo zostały opisane w uzasadnieniu do uchwały nr 
XXIII-113/2020.

- Magdalena Zych- radna

Zgłosiła wniosek o nieczytanie projektów uchwał

Głosowano wniosek w sprawie:
o nieczytanie projektów uchwał. 

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (19)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Marcin Godlewski, Beata Gomse, Marek 
Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Janusz Mirowski, Katarzyna Pazio, Wojciech 
Plichta, Krzysztof Rembelski, Paweł Rozbicki, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, 
Magdalena Zych
BRAK GŁOSU (2)
Andrzej Fuśnik, Ryszard Madziar
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- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Sprostował  wypowiedź  Skarbnika  Gminy  na  temat  tego,  że  zmiany  w  funduszach  sołeckich  są
wprowadzane przez rady sołeckie,  co jest  nieprawdą,  ponieważ wg statutów poszczególnych sołectw
zmiany takie mogą być wprowadzane  zebraniach wiejskich.  

- Bogdan Sawicki- radny

Zapytał o środki przeniesione w wyniku wstrzymania budowy ul. Krymskiej? 

- Marcin Sojecki- Naczelnik Wydziału Inwestycji

Wszystkie środki,  które zostały wydane na projekt i  cały proces projektowania to kwota 104 673,00.
Środki te były wydawane zarówno w toku 2019 jak i 2020. Są to koszty map do celów projektowych,
koncepcji oraz uzgodnienia wstępnych projektów z inwestorami sieci. 

- Bogdan Sawicki- radny

Łączna kwota, która była przeznaczona to 180 tys. Co z pozostałą kwotą? 

Bożena Wilgolaska- Skarbnik Gminy

Powiedziała, że środki te jeszcze nie zostały przeniesione na inne zadanie.  

- Robert Kobus- radny

Zapytał o dokumentację projektowo-kosztorysową budowy skateparku w Wołominie, gdzie dokładnie ma
on być usytuowany? 

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Odpowiedział, że na terenie OSiR-u.

- Robert Kobus- radny

Pojawiło się nowe zadanie: przebudowa ul. Nowej w Wołominie. Radny zapytał co przemawia za tym, że
to akurat ul. Nowa została wskazana jako nowe zadanie? Czy dzieje się z ta ulicą coś szczególnego?
Radnemu wydaje się, że jest więcej ulic o dużym natężeniu ruchu, bardziej ważnych z punktu widzenia
mieszkańców niż ul. Nowa.  

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Ulica ta jest bardzo krótka, jest bardzo nierówna i nie da się nią swobodnie poruszać.

- Robert Kobus- radny

Zapytał co zawiera pierwszy etap robót budowlanych jeżeli chodzi o modernizację budynku MDK i jaki
jest ogólny koszt przeprowadzenia remontu?

- Marcin Sojecki- Naczelnik Wydziału Inwestycji

Na dzień dzisiejszy mamy podpisaną umowę z firmą, która zajmuje się projektowaniem przebudowy
schodów MDK  i dostosowania ich do potrzeb osób niepełnosprawnych. Ponieważ już od wielu lat MDK
zgłasza  konieczność  przystosowania  zarówno  wejścia  jak  i  dojść  na  poszczególne  piętra  dla  osób
niepełnosprawnych. W przyszłym tygodniu ma być gotowa koncepcja i wtedy się okaże czy będziemy te
schody remontować czy przebudowywać.   

- Robert Kobus- radny

Czy został już wybrany konkretny model drona, który ma zostać zakupiony dla OSP w Zagościńcu i jaki
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będzie ogólny koszt zakupu?

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Odpowiedział, że kwota to ok 16 tys złotych.   

- Robert Kobus- radny

Kwota 160 tys złotych na zakup lekkiego samochodu ratowniczo- gaśniczego dla OSP Ossów, jaki to
będzie konkretnie rodzaj pojazdu? Chodzi o to, żeby nie nie było takiego nieporozumienia jak z zakupem
pojazdu dla OSP w Wołominie, gdzie miał być to pojazd ratowniczo- gaśniczy, zakupiony został pojazd
operacyjno- rozpoznawczy, potem było dokupowane wyposażenie do pojazdu ratowniczo- gaśniczego.

- Łukasz Marek- Zastępca Burmistrza

Na razie jesteśmy na etapie generowania środków. Zakup ten będzie konsultowany z OSP Ossów. Jeszcze
nie jest ustalony konkretny model, bo najpierw muszą być zagwarantowane środki. Zakup ten musi być
także konsultowany z Urzędem Marszałkowskim, ponieważ dofinansowuje on ten zakup.

- Robert Kobus- radny

Przesunięcie środków na zakup traktorka do koszenia trawy dla OSiR Wołomin. Czym do tej pory była
koszona trawa na terenie ośrodka?

- Wojciech Plichta- radny

Odpowiedział, że traktorek jest i kosi nie tylko murawę boiska, ale także i cały teren OSiR-u. Ma on już
swoje lata i jest dość mocno eksploatowany, dlatego potrzebny jest zakup nowego.   

- Karol Cudny- radny

Podziękował, że w zmianach do budżetu pojawił się projekt placu zabaw na Osiedlu Niepodległości. 

Głosowano w sprawie:
zmian w budżecie Gminy Wołomin na 2020 rok . 

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (20)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Beata Gomse, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Janusz Mirowski, Katarzyna
Pazio, Wojciech Plichta, Krzysztof Rembelski, Paweł Rozbicki, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, 
Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
NIEOBECNI (1)
Ryszard Madziar

2) zmian w Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2020-2034;

- Bożena Wielgolaska- Skarbnik Gminy

Przedstawiła wprowadzone zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2020-2034. 

Głosowano w sprawie:
zmian w Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2020-2034;. 
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Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (20)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Beata Gomse, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Janusz Mirowski, Katarzyna
Pazio, Wojciech Plichta, Krzysztof Rembelski, Paweł Rozbicki, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, 
Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
NIEOBECNI (1)
Ryszard Madziar

3) zarządzenia wyborów do organów Sołectwa Mostówka w Gminie Wołomin;

- Robert Kobus- radny

Zapytał czy znane są powody rezygnacji dotychczasowej pani sołtys wsi Mostówka?

- Olga Ludwiniak- Naczelnik Wydziału Organizacji Urzędu

Odpowiedziała, że nie ma takich informacji. 

Głosowano w sprawie:
zarządzenia wyborów do organów Sołectwa Mostówka w Gminie Wołomin;. 

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (20)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Beata Gomse, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Janusz Mirowski, Katarzyna
Pazio, Wojciech Plichta, Krzysztof Rembelski, Paweł Rozbicki, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, 
Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
NIEOBECNI (1)
Ryszard Madziar

4) wyrażenia woli zawarcia porozumienia w celu wyznaczenia aglomeracji Wołomin;

- Olga Ludwiniak- Naczelnik Wydziału Organizacji Urzędu

Zmieniły  się  przepisy  wprawa  w  zakresie  wyznaczania  aglomeracji.  Dotychczas  organem,  który
wyznaczał aglomerację na wniosek danej gminy był Sejmik Województwa Mazowieckiego w naszym
przypadku. Natomiast zgodnie z obecnie obowiązującymi przepisami będzie to robić Rada w uzgodnieniu
z Wodami Polskimi. Czyli jeśli dziś zostanie podjęta uchwała, przesyłamy ją do Wód Polskich, następnie
zawieramy z Miastem Kobyłka porozumienie, które również przesyłamy do Wód Polskich, a następnie
gmina  Wołomin,  jako  ta  większa  podejmuje  uchwałę  o  utworzeniu  aglomeracji  Wołomin.        
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- Robert Kobus- radny

Rozumie, że to jest uchwała wiążąca ze wspólną siecią wodno-kanalizacyjną? 

- Olga Ludwiniak- Naczelnik Wydziału Organizacji Urzędu

Dotychczasowa aglomeracja obejmuje i Wołomin i Kobyłkę i związana była głównie z realizacją 
Funduszu Spójności czyli tak, ze wspólną siecią także.  

Głosowano w sprawie:
 wyrażenia woli zawarcia porozumienia w celu wyznaczenia aglomeracji Wołomin;. 

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (19)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Beata Gomse, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Janusz Mirowski, Katarzyna
Pazio, Wojciech Plichta, Krzysztof Rembelski, Paweł Rozbicki, Bogdan Sawicki, Kazimierz Tarapata, 
Magdalena Zych
BRAK GŁOSU (1)
Piotr Sikorski
NIEOBECNI (1)
Ryszard Madziar

5) zachowania integralności Województwa Mazowieckiego;

W dyskusji wzięli udział:
- Olga Ludwiniak- Naczelnik Wydziału Organizacji Urzędu

Jest to propozycja uchwały intencyjnej. Samorządy województwa mazowieckiego zarówno powiatowe
jak i gminne, w związku z informacjami jakie docierają dotyczącymi planów podziału województwa na
dwa odrębne, podejmują takie uchwały. Mają one na celu wyrażenie sprzeciwu wobec takiego podziału,
ponieważ niesie ono za sobą ryzyko wstrzymania funduszy unijnych, zagrożone mogą być programy
wieloletnie, które już funkcjonują, a także będzie konieczność prowadzenia podwójnej administracji.

- Katarzyna Pazio- radna

Powiedziała,  że  jest  pomysł  podziału  Mazowsza  na  województwo  Warszawskie  i  podmioty  około
warszawskie  i  pozostałą  cześć  Mazowsza.  Musimy sobie  zdawać  z  tego  sprawę,  że  87% dochodów
Mazowsza  stanowi  podatek  CIT.  Stolica  generuje  79% dochodów z  tego  CIT-u,  a  podwarszawskie
powiaty tylko 8,7%. Bardzo wiele zadań, obowiązków jeżeli chodzi o to województwo podwarszawskie
zostanie nadal w tym województwie, ponieważ 58 wojewódzkich samorządowych jednostek i spółek ma
swoją siedzibę w samej Warszawie, a 59 znajduje się poza Warszawą. A więc porównując dochody z
podatku CIT jest to bardzo duża różnica, jeżeli chodzi o skalę dochodów. Tłumaczy się oczywiście, że są
środki  unijne  dla  biedniejszych,  natomiast  należy  pamiętać,  że  od  2018  roku  obowiązuje  nowy
statystyczny podział Mazowsza, a więc tłumaczenie, że biedniejsze regiony w perspektywie unijnej będą
miały lepiej nie jest do końca prawdą. Ponad to dwa województwa, to dwa urzędy wojewódzkie, dwa
rzędy marszałkowskie, dwa sejmiki, dwa razy taka ilość radnych, dodatkowo podwójne jednostki jeżeli
chodzi  o  inspekcję sanitarną,  służbę weterynaryjną,  straż pożarną itd.  Dlatego musimy sobie zdawać
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sprawę nad czym głosujemy.  Warto również prześledzić ostatnie wyniki badań sondażowych robionych
dla  Rzeczpospolitej  oraz  Forbs,  które  wskazują  wyraźnie,  że  Polacy  w większości  nie  chcą  takiego
podziału. 

- Edyta Babicka- radna

To już jest drugie podejście do podziału Mazowsza. Czy były jakiekolwiek konsultacje z mieszkańcami
co do tego pomysłu? 

- Olga Ludwiniak- Naczelnik Wydziału Organizacji Urzędu

Odpowiedziała, że jeżeli chodzi o tę próbę, to nie, ale przy przedniej w 2017 roku niektóre gminy robiły
referenda.   

- Edyta Babicka- radna

Czy w powiecie wołomińskim jesteśmy pierwszą gminą, która podejmuje taką uchwałę?

- Olga Ludwiniak- Naczelnik Wydziału Organizacji Urzędu

Z jej informacji wynika, że w powiecie wołomińskim pierwszą, ale jeżeli chodzi o całe Mazowsze, to nie
jesteśmy pierwsi.

- Edyta Babicka- radna

Jakie były wyniki głosowań w tych samorządach, które podejmowały takie uchwały? Czy samorządy
glosują za podziałem czy przeciw. 

- Olga Ludwiniak- Naczelnik Wydziału Organizacji Urzędu

Zdanie innych samorządów jest takie jak propozycja omawianej uchwały, czyli przeciwko podziałowi. 

- Agata Bochenek- radna

Zapytała  o konsekwencje  tego podziału dla  Wołomina.  Jakie  mogą być zyski  a jakie  straty? Czy są
rozpoczęte jakieś inwestycje, które mogą być zagrożone?  

- Łukasz Marek- Zastępca Burmistrza

Ciężko jest mówić o konkretnych kwotach, ponieważ nie jesteśmy świadomi dokładnego tego podziału.
Tak jak było powiedziane nie było żadnych konsultacji z samorządami ani ze stowarzyszeniami, które
zrzeszają  samorządy,  a  które  są  w  stanie  wypracować  wspólne  stanowisko.  Gdyby  doszło  do  tego
podziału  będziemy  świadkami  tworzenia  dwóch  odrębnych  struktur  instytucjonalnych  zarówno  na
poziomie  samorządowym jak  i  wojewódzkim.  Kwestia  co  się  dzieje  z  dotychczasowymi  ustaleniami
dotyczącymi dróg wojewódzkich.  Były już pewne konsultacje  ustalenia  i  teraz  istnieje  ryzyko,  że to
wszystko będzie nieaktualne i trzeba będzie zaczynać wszystko od początku. Na to potrzeba czasu, co w
kontekście  nowej  perspektywy  finansowej  unijnej  również  może  stwarzać  problemy.  Wszystkie
instytucje, które będą tworzone w wyniku ewentualnego podziału, będą miały bardzo mało czasu na to,
żeby zorganizować odpowiednie struktury. Dodatkowo wszystkie dokumenty strategiczne, na podstawie
których składamy wnioski muszą być aktualne i może się okazać, że będziemy mieli rok półtora, aby móc
w ogóle aplikować, bo często do tego są również potrzebne konsultacje społeczne. Będzie bardzo dużo
zadań i jednocześnie bardzo mało czasu i istnieje duże ryzyko, że te środki nam przepadną .           

- Karol Cudny- radny

Pomysł  powraca.  Poprzednio  był  firmowany  nazwiskiem  byłego  pracownika  tego  urzędu,  doradcy
Burmistrza, teraz ktoś inny to prowadzi. Działanie jest polityczne i chodzi przede wszystkim o to, że
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partia  rządząca  nie  ma większości  w sejmiku wojewódzkim i  robi  wszystko,  aby wykroić  obszar  w
którym nie ma poparcia. Radny ma nadzieję, że tak jak poprzednio uda się ten pomysł zablokować. 

- Agnieszka Koza- radna

Zapytała,  czy  w  tym  temacie  rząd  podjął  już  jakieś  konkretne  kroki  czy  to  jest  na  razie  w  sferze
domysłów?

- Olga Ludwiniak- Naczelnik Wydziału Organizacji Urzędu

Odpowiedziała, że oficjalnie nie ma jeszcze konkretnego projektu. W uzasadnieniu do przedmiotowej
uchwały jest zapis, że ewentualny podział  województwa musi zostać poddany szerokim konsultacjom
społecznym i musi być uzależniony od ich wyniku. To jest tak jak byśmy trochę wyprzedzali działania, że
jeżeli będzie taka propozycja, to samorządy stoją na stanowisku, że taki projekt ustawy nie może być
projektem niekonsultowanym z mieszkańcami. 

- Edyta Babicka (Ad Vocem)- radna 

Myśli,  że  to  jest  najlepszy czas  na to,  aby podjąć taką  uchwałę  i  radni  powinni  się  określić  w tym
momencie czy są za podziałem czy nie. 

- Katarzyna Pazio- radna

Powiedziała, że śledzimy informacje radiowe i telewizyjne i rzecznik PiS Krzysztof Bień dla radia ZET
powiedział:  „jeśli się uda, to w styczniu dojdzie do podziału Mazowsza i prace maja przyspieszyć w
październiku”. Z tego wynika, że prace nad podziałem są zaawansowane i nie jest to tylko plotka. Radni
jako przedstawiciele  mieszkańców mają bardzo dużą odpowiedzialność za samorząd.  Jeśli  dojdzie do
podziału Mazowsza, być może, że perspektywa nowych funduszy unijnych na lata 2021-2027 może nas
w ogóle nie dotyczyć, bo może się okazać, że nie mamy odpowiednich strategii, planów. Jest to uchwała
intencyjna, ale jest ona bardzo ważna dla samorządu wołomińskiego. To nowo powstałe województwo
około warszawskie będzie zmuszone utrzymać m.in. ¾ dróg, połowę szpitali, instytucji publicznych  za
13% dochodów, które obecnie w województwie mazowieckim są.  Ponad to podział zadłużenia również
będzie  podzielony  między  te  dwa  województwa.  I  tak  86%  zadłużenia  jak  wykazują  wszystkie
dokumenty finansowe przypadnie na to województwo wokół Warszawy.   

- Piotr Sikorski- radny

Odniósł się do wypowiedzi radnej Agnieszki Kozy i powiedział, że przypomina sobie takie sytuacje w
polskim Parlamencie, kiedy to projekty były przedstawiane o godzinie 19-stej, o 23-iej komisja, a o 2:00
w nocy przegłosowane, więc lepiej wcześniej taką uchwalę przyjąć. Radny zapytał czy jeżeli dojdzie do
podziału, to czekają nas wybory we wszystkich samorządach województwa?

- Łukasz Marek- Zastępca Burmistrza

Odpowiedział,  że  jego  zdaniem  wszystko  zależy  od  tego,  jak  będą  przebiegały  nowe  granice
województwa.  Jeżeli  będą one dzieliły  dotychczasowe jednostki samorządowe, to powinny się odbyć
nowe wybory, co generuje dodatkowe koszty, zarówno społeczne jak i finansowe.  

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Powiedział, że jeżeli nie przemawia do radnych wysoka polityka, to powinni się skupić na tym co może
stracić na tym podziale Wołomin. Reprezentujemy nasz samorząd i mamy prawo powiedzieć czy nam się
to podoba. 

Głosowano w sprawie:
zachowania integralności Województwa Mazowieckiego;. 
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Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (12)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Marek Górski, Paweł Kocik, Agnieszka 
Koza , Katarzyna Pazio, Wojciech Plichta, Paweł Rozbicki, Piotr Sikorski, Magdalena Zych
PRZECIW (7)
Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, Beata Gomse, Janusz Mirowski, Krzysztof Rembelski, Bogdan 
Sawicki, Kazimierz Tarapata
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Robert Kobus
NIEOBECNI (1)
Ryszard Madziar

6) uznania się za organ niewłaściwy do rozpoznania skargi;

W dyskusji wzięli udział:
- Agata Bochenek- Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji

Po przeprowadzeniu postępowania wyjaśniającego, Komisja wypracowała opinię w sprawie rzekomych
pomówień wobec mieszkańca dokonanych przez sołtysa wsi Zagościniec stwierdzając,że sprawa ta ma
charakter cywilno-oprawny. Sołtys nie jest urzędnikiem, jest raczej społecznikiem, a Rada Miejska nie
jest właściwa do rozpoznania takiej  skargi. Potwierdziło to również pismo Samorządowego Kolegium
Odwoławczego.

- Olga Ludwiniak- Naczelnik Wydziału Organizacji Urzędu

Powiedziała, że w zasadzie Rada Miejska nie może podjąć innej decyzji niż uznanie się za niewłaściwą
do rozpatrzenia tej skargi. Jedyną drogą jest droga cywilno- prawna i o tym został poinformowany autor
skargi. Jednak SKO uznało, że samo pismo nie wystarczy i potrzebna jest jeszcze uchwała. 

Pani naczelnik zgłosiła autopoprawkę w związku z literówkami w tekście.  

Głosowano w sprawie:
uznania się za organ niewłaściwy do rozpoznania skargi;. 

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (19)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Beata Gomse, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Janusz Mirowski, Katarzyna
Pazio, Krzysztof Rembelski, Paweł Rozbicki, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, 
Magdalena Zych
BRAK GŁOSU (1)
Wojciech Plichta
NIEOBECNI (1)
Ryszard Madziar
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7) uzupełnienia składu osobowego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wołominie;

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

W związku z tym, że radna Beata Gomse wyraziła chęć pracy w Komisji Rewizyjne Rady Miejskiej w
Wołominie, a od jakiegoś czasu Komisja pracuje w czteroosobowym składzie, skład ten należy uzupełnić.
Odczytał projekt uchwały.

Głosowano w sprawie:
uzupełnienia składu osobowego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wołominie;. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (18)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Beata Gomse, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Janusz Mirowski, Katarzyna
Pazio, Krzysztof Rembelski, Paweł Rozbicki, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata
BRAK GŁOSU (2)
Wojciech Plichta, Magdalena Zych
NIEOBECNI (1)
Ryszard Madziar

- Paweł Rozbicki- Przewodniczący Komisji Rewizyjnej

Przywitał radną Beatę Gomse w szeregach Komisji rewizyjnej. Wyraził nadzieje na dobrą współpracę. 

- Beata Gomse- radna

Podziękowała  za  miłe  powitanie  i  powiedział,  że  ma  nadzieję,  że  będzie  mogła  spełnić  wszystkie
oczekiwania. 

8) uzupełnienia składu osobowego Komisji Kultury i Sportu;

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Kandydatem  do  pracy  w  Komisji  Kultury  i  Sportu  jest  radny  Marcin  Godlewski.  Przewodniczący
odczytał projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie:
uzupełnienia składu osobowego Komisji Kultury i Sportu;. 

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (19)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Beata Gomse, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Janusz Mirowski, Katarzyna
Pazio, Krzysztof Rembelski, Paweł Rozbicki, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, 
Magdalena Zych
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BRAK GŁOSU (1)
Wojciech Plichta
NIEOBECNI (1)
Ryszard Madziar

- Agata Bochenek- radna

Jako Zastępca Przewodniczącego Komisji Kultury i Sportu przywitała radnego Marcina Godlewskiego w
szeregach Komisji Kultury i Sportu. 

9) ustalenia składu osobowego Komisji Rewizyjnej;

10) ustalenia składu osobowego Komisji Kultury i Sportu;

11) ustalenia wysokości diet dla radnych z uwzględnieniem pełnionych funkcji w organach Rady 
Miejskiej;

W dyskusji wzięli udział:
- Olga Ludwiniak- Naczelnik Wydziału Organizacji Urzędu

Zgodnie z tym, co zostało ustalone na posiedzeniu Komisji Gospodarki i Finansów projekt został 
poprawiony i przesłany radnym. 

- Katarzyna Pazio- radna

Powiedziała, że znalazła taką uchwałę jednego z powiatów, że jeżeli radny w danym miesiącu nie jest
obecny na żadnej komisji i sesji, to nie ma wypłaconej diety. Na jakiej podstawie my musimy wypłacić
dietę pomimo nieobecności radnego. 

- Olga Ludwiniak- Naczelnik Wydziału Organizacji Urzędu

Prawdopodobnie chodzi o to, że są tam ustalone diety miesięczne a nie ryczałtowe jak u nas. Bo dieta
może być ryczałtowa,  ale  muszą  być potrącenia.  W przypadku kiedy jest  dieta  miesięczna  i  nie  ma
komisji, sesji, to po prostu nie jest wypłacana.

- Katarzyna Pazio- radna

Powiedziała, że żałuje, że nie można jej „zabrać” diety, jeżeli nie uczestniczy w żadnej komisji i żadnej
sesji. Przypomniała, że są tacy radni, którzy biorąc pod uwagę ilość sesji i komisji, które odbyły się w
danej kadencji nie pojawili się na posiedzenia w około 70%. A dieta, tak jak dotychczasowa uchwała
mówiła jest pomniejszana, ale po przekroczeniu pewnych limitów.

- Wojciech Plichta (Ad Vocem)- radny

Rozumiał, że jeżeli teraz zaczynamy głosować i radnego nie ma, to tak jakby był nieobecny, mimo że był 
obecny przez kilka pierwszych godzin.  

- Robert Kobus- radny

Powiedział, że brakuje mu w projekcie informacji o maksymalnej wysokości potrąceń, oraz uchwała nie
uwzględnia nieobecności z powodów osobistych i losowych. 

- Katarzyna Pazio- radna

Na Komisji  była  dyskusja  na ten temat.  Jeśli  ja  jako radna nie  uczestniczę  w sesji  czy w komisji  z
powodów osobistych, to  nie pełnię w danej chwili funkcji radnego. A więc dlaczego miałabym za to
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pobierać dietę. Nawet jeśli w danym miesiącu nie uczestniczę w żadnej sesji i komisjach, to i tak 25%
diety zostaje.  

- Olga Ludwiniak- Naczelnik Wydziału Organizacji Urzędu

Nieobecność radnego na sesji powoduje zmniejszenie diety o 50% 

- Robert Kobus- radny

Zapytał co jeśli w miesiącu będą 2 sesje i radny nie będzie na nich obecny?

Nie ma jasnego zapisu o maksymalnej wysokości potrąceń.  

- Olga Ludwiniak- Naczelnik Wydziału Organizacji Urzędu

Wprowadziła do projektu uchwały zapis o maksymalnej wysokości potrąceń.   

- Edyta Babicka (Ad Vocem)- radna

Rzeczywiście  na  posiedzeniu  Komisji  gospodarki  i  Finansów była  ożywiona  dyskusja  na  ten  temat.
Radna nie wie skąd takie poruszenie, bo trudno brać pieniądze za coś, co się wykonuje niewłaściwie. To
nie  jest  kara  za  nieprzychodzenie  na  sesję,  tylko  usystematyzowanie  zapisów.  Ostatnie  posiedzenie
Komisji  Gospodarki i  Finansów trwało ok 4,5 godziny.  Przygotowywaliśmy się do dzisiejszej  sesji  i
radny, który w niej nie uczestniczył, po prostu nie jest do niej przygotowany. Na wszystkie wątpliwości,
pytania można było odpowiedzieć  na Komisji.  Uchwała ta  nie  powinna być odbierana jako kara dla
radnych,  którzy  nie  przychodzą.  Jeśli  będziemy  rzetelnie  pracować  na  komisjach,  to  sesje  będą
przeprowadzane dużo sprawniej. Radna ma nadzieję, że ta uchwała usprawni pracę Rady.

- Karol Cudny (Ad Vocem)- radny

Dieta jest  przede wszystkim formą kompensacji  za utracony przychód. Radny, aby przybyć na sesję,
napisał pismo do pracodawcy, aby ten udzielił mu dnia wolnego bez zachowania prawa wynagrodzenia z
tytułu pełnienia obowiązku radnego. Generalnie myśl jest taka, że radni biorą urlop bezpłatny w pracy,
aby być na sesji i z tego tytułu pobierają dietę. Tak więc jeżeli radnego nie ma na sesji, to nie ma tak
naprawdę czego kompensować. 

- Robert Kobus (Ad Vocem)- radny

Dieta  to  nie  jest  wynagrodzenie,  jest  to  forma rekompensaty  za utracony dochód w dniu,  w którym
musimy wziąć wolne u pracodawcy czy zamknąć prowadzoną przez siebie działalność. Co do poruszonej
kwestii,  że jest to kara dla radnych. Radny tego w ten sposób nie odbiera, ponieważ  obliczył, że za
nieobecność na komisji wg poprzedniej uchwały było potrącone 153,43 zł. Natomiast wg nowej będzie
miał potracone 107,40 zł. Za opuszczoną sesję wg dotychczasowej uchwały było potracona kwota 306,86
zł, a teraz będzie 537 złotych.   

- Karol Cudny (Ad Vocem)- radny

Dodał, że główną zmianą jest to, że wcześniej potrącenia obowiązały od 4. nieobecności, a teraz każda 
nieobecność będzie skutkować potrąceniami. 

- Piotr Sikorski- radny

Radny jest radnym nie tylko podczas sesji i komisji. Powiedział, że będzie starał się zwoływać Komisje 
Bezpieczeństwa popołudniami, tak aby nie trzeba było brać dodatkowych dni wolnych w pracy. 

- Olga Ludwiniak- Naczelnik Wydziału Organizacji Urzędu

Powiedziała, że po konsultacji z radcą prawnym zapis o maksymalnym potraceniu diety zostanie zawarty 
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w ustępie 6. 

Głosowano w sprawie:
ustalenia wysokości diet dla radnych z uwzględnieniem pełnionych funkcji w organach Rady Miejskiej;. 

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (20)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Beata Gomse, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Janusz Mirowski, Katarzyna
Pazio, Wojciech Plichta, Krzysztof Rembelski, Paweł Rozbicki, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, 
Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
NIEOBECNI (1)
Ryszard Madziar

12) przyjęcia od Gminy Tłuszcz zadania publicznego;

- Marta Domańska- Gawryś- Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej, Sportu i Edukacji

Gmina  Tłuszcz  wystąpiła  do  Burmistrza  Wołomina  z  prośbą  o  zawarcie  porozumienia  dotyczącego
dowozu  osoby  niepełnosprawnej  do  Środowiskowego  Domu Samopomocy  w Wołominie.  Aby  takie
porozumienie  mogło  być  zawarte  potrzebne  jest  podjęcie  stosownej  uchwały  przez  Radę Miejską  w
Wołominie.  

Głosowano w sprawie:
przyjęcia od Gminy Tłuszcz zadania publicznego;. 

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (20)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Beata Gomse, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Janusz Mirowski, Katarzyna
Pazio, Wojciech Plichta, Krzysztof Rembelski, Paweł Rozbicki, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, 
Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
NIEOBECNI (1)
Ryszard Madziar

13) zaciągnięcia długoterminowej pożyczki JESSICA 2 w BGK w ramach RPO Woj. Maz. na lata 2014-
2020;
- Łukasz Marek- Zasępca Burmistrza 

To  będzie  druga  tego  typu  uchwała.  W  przypadku  poprzedniej  procedury  zostały  wstrzymane  po
negatywnej opinii RIO dotyczącej wykonania budżetu gminy Wołomin. W chwili obecnej wróciliśmy do
rozmów z BGK. Udało się ustalić jeszcze lepsze warunki preferencyjnej pożyczki, ponieważ 100% tej
kwoty  będzie  finansowane  ze  środków europejskich.  Poprzednie  warunki  dotyczyły  88% tej  kwoty.
Pożyczka  będzie  przeznaczona  na  centrum  aktywności  Wołomin  w  kwocie  4  200  000  złotych.  
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Głosowano w sprawie:
zaciągnięcia długoterminowej pożyczki JESSICA 2 w BGK w ramach RPO Woj. Maz. na lata 2014-
2020;. 

Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (12)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł 
Kocik, Katarzyna Pazio, Wojciech Plichta, Paweł Rozbicki, Piotr Sikorski, Magdalena Zych
PRZECIW (6)
Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, Agnieszka Koza , Janusz Mirowski, Krzysztof Rembelski, Bogdan 
Sawicki
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Kazimierz Tarapata
BRAK GŁOSU (1)
Beata Gomse
NIEOBECNI (1)
Ryszard Madziar

14) zmieniająca uchwałę w sprawie Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół i Przedszkoli w 
Wołominie;

W dyskusji wzięli udział:
- Halina Bonecka- Dyrektor ZEASiP

Powiedziała,  że  aby ZEASiP mógł  dokonywać wspólnych zakupów towarów i  usług  dla  wszystkich
szkół, musi być dokonana zmiana w statucie jednostki.

- Karol Cudny- radny

Powiedział,  że  cieszy  go taka  zmiana.  Nie widzi  powodu dla  którego poszczególni  dyrektorzy  szkół
mieliby negocjować umowy dla swoich szkół. Są takie zakupy czy usługi, które powinny być realizowane
wspólnie. ZEASiP będzie wreszcie realizował zadania usługowe obsługujące szkoły, czyli to do czego
jest powołany. Radny ma nadzieję, że będą te obowiązki realizowane w porozumieniu z dyrektorami i ta
współpraca będzie się dobrze układała.

Głosowano w sprawie:
zmieniająca uchwałę w sprawie Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół i Przedszkoli w 
Wołominie;. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (18)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Janusz Mirowski, Katarzyna Pazio, 
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Wojciech Plichta, Krzysztof Rembelski, Paweł Rozbicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, Magdalena 
Zych
BRAK GŁOSU (2)
Beata Gomse, Bogdan Sawicki
NIEOBECNI (1)
Ryszard Madziar

                                                  Na salę obrad przybył radny Ryszard Madziar

15) określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Wołomin na rok szkolny 2020/2021;

W dyskusji wzięli udział:
- Halina Bonecka- Dyrektor ZEASiP

Zgodnie ze zamianami wprowadzonymi do ustawy corocznie musi być ustalana stawka cyny paliwa, w
przypadku kiedy rodzice samodzielnie dowożą swoje dziecko do szkoły.

- Karol Cudny- radny

Komisja Edukacji zaopiniowała tę uchwałę pozytywnie. Jest to rutynowa, coroczna uchwała. 

Głosowano w sprawie:
określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Wołomin na rok szkolny 2020/2021;. 

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (19)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Ryszard Madziar, Janusz Mirowski, 
Katarzyna Pazio, Wojciech Plichta, Krzysztof Rembelski, Paweł Rozbicki, Piotr Sikorski, Kazimierz 
Tarapata, Magdalena Zych
BRAK GŁOSU (2)
Beata Gomse, Bogdan Sawicki

16) przystąpienia do sporządzania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Osiedla 
Wołominek w Wołominie - część B.

W dyskusji wzięli udział:
- Katarzyna Wójcik- Naczelnik Wydziału Urbanistyki

To jest obszar trzech działek,  które zostały wyłączone z całego obszaru planu Wołominek część A z
uwagi na to, że wymagana jest zmiana studium, która w chwili obecnej jest procedowana. Aby poprzedni
plan  mógł  być  uchwalony,  trzeba  było  te  trzy  działki  wyłączyć  i  teraz  potrzebna  jest  uchwała  o
przystąpieniu do sporządzenia tego planu.

- Bogdan Sawicki- radny

Zapytał w jakim celu jest ta zmiana studium?
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- Katarzyna Wójcik- Naczelnik Wydziału Urbanistyki

W tej chwili obowiązuje studium usługi celu publicznego, ale jest istniejący tam budynek mieszkalny, a
gmina  nie  będzie  kupować  tych  działek,  bo  to  jest  własność  prywatna.    

Głosowano w sprawie:
przystąpienia do sporządzania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Osiedla Wołominek
w Wołominie - część B.. 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (19)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Beata Gomse, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Ryszard Madziar, Janusz 
Mirowski, Katarzyna Pazio, Wojciech Plichta, Paweł Rozbicki, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, 
Magdalena Zych
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Kazimierz Tarapata
BRAK GŁOSU (1)
Krzysztof Rembelski

17) uzgodnienia przeprowadzenia specjalistycznej ekspertyzy dendrologicznej oraz zabiegów 
pielęgnacyjnych i konserwacyjnych trzech pomników przyrody na terenie miasta Wołomin;

Głosowano w sprawie:
uzgodnienia przeprowadzenia specjalistycznej ekspertyzy dendrologicznej oraz zabiegów 
pielęgnacyjnych i konserwacyjnych trzech pomników przyrody na terenie miasta Wołomin;. 

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (21)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Beata Gomse, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Ryszard Madziar, Janusz 
Mirowski, Katarzyna Pazio, Wojciech Plichta, Krzysztof Rembelski, Paweł Rozbicki, Bogdan Sawicki, 
Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych

(aktualizacji i przyjęcia do realizacji "Planu gospodarki nisko emisyjnej dla gminy Wołomin;)

W dyskusji wzięli udział:
- Lidia Pacura- Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska

Poprosiła o podjęcie uchwały mającej na celu aktualizację „Planu Gospodarki nisko emisyjnej dla gminy 
Wołomin.
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- Krzysztof Rembelski- radny

Powiedział, że w przedstawionej aktualizacji kilka rzeczy jest nieaktualnych. Na stronie 19- stej widnieje
informacja: „z Warszawą, istotnym ośrodkiem województwa zachodniopomorskiego łączy droga 631”.
Droga 631 przebiega w innym miejscu, ale i to województwo zachodniopomorskie?

Dodatkowo została również zawarta informacja, że za obsługę odpowiedzialny jest Miejski Zakład Dróg i
Zieleni,  w niektórych przypadkach Miejski  Zarząd Dróg i  Zieleni.  Radny zastanawia  się  czy można
glosować nad dokumentem, który zawiera tak nieaktualne informacje.  

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Poprosił  Naczelnika  Wydziału  Ochrony  Środowiska  o  naniesienie  poprawek  tak,  aby  do  końca
posiedzenia udało się ten punkt przegłosować.

Zapytał  również  radcę  prawnego  czy  można  wnieść  autopoprawki  po  konsultacjach,  jakie  przeszedł
dokument? 

- Lidia Pacura- Naczelnik Wydziału Ochrony środowiska 

Powiedziała,  że  dokument  sporządzała  firma  zewnętrzna  i  kilka  tych  rzeczy  zostało  po  prostu
niedopatrzonych. 

- Krzysztof Renbelski- radny

Powiedział,  że  takich  niedopatrzeń  jest  więcej  w  tym dokumencie,  jak  choćby  taki,  że  jest  w  nim
napisane, że droga wojewódzka nr 635 przebiega przez Zagościniec, że miejscowość Radzymin leży od
Wołomina w odległości 24 km.       

- Agata Bochenek- radna

Powiedział, że znalazła w tym dokumencie informację, że nadal funkcjonuje Kino Kultura oraz pływalnia
na ul Mariańskiej. 

- Łukasz Marek- Zastępca Burmistrza

Zaproponował, aby pani Naczelnik zebrała uwagi od radnych, naniosła poprawki, tak aby przyjąć ten
Program jeszcze na tej sesji. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Powiedział, że uchwała jest źle przygotowana i albo ją zdejmujemy z porządku obrad albo do końca sesji
zostanie poprawiona. 

Głosowanie  nad  projektem  uchwały  przeniesiono  na  dalszą  część  sesji  z  uwagi  na  konieczność
poprawienia błędów zawartych dokumencie.  

18) Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Wołomin;

- Lidia Pacura- Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska

Powiedziała, że chciałaby zgłosić kilka autopoprawek, które były omawiane na Komisji Gospodarki i
Finansów. 

Poprzednia wersja Regulaminu była nieczytelna, ponieważ naniesione było bardzo wiele zmian. Dlatego
wszystkie te zmiany zostały uwzględnione i powstała ostateczna wersja Regulaminu. 
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Głosowano w sprawie:
Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Wołomin;. 

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (21)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Beata Gomse, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Ryszard Madziar, Janusz 
Mirowski, Katarzyna Pazio, Wojciech Plichta, Krzysztof Rembelski, Paweł Rozbicki, Bogdan Sawicki, 
Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych

19) określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów;

- Lidia Pacura- Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska

Również na posiedzeniu Komisji Gospodarki i Finansów były omówione autopoprawki. Uchwała ta jest
dopełnieniem Regulaminu utrzymania czystości i porządku.

 
Głosowano w sprawie:
określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów;. 

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (20)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Beata Gomse, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Ryszard Madziar, Janusz 
Mirowski, Katarzyna Pazio, Wojciech Plichta, Paweł Rozbicki, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, 
Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
BRAK GŁOSU (1)
Krzysztof Rembelski

20) zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych;

W dyskusji wzięli udział:
- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza 

Poprosił o podjęcie uchwały ws zmiany kategorii drogi wojewódzkiej ul. Legionów na odcinku od ul.
Legionów do stacji PKP Wołomin. Zarząd powiatu wołomińskiego pozytywnie zaopiniował tę zmianę
zgodnie z procedurą.  Jeśli ta uchwała zostanie podjęta,  sejmik województwa mazowieckiego również
podejmie uchwałę zmieniającą kategorie tej drogi. W ten sposób od 1 stycznia 2021 roku ul. Legionów
będzie  drogą  gminną.  Powiedział,  że  właśnie  został  rozstrzygnięty  przetarg  na  budowę  centrum
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przesiadkowego w ciągu ul. Żelaznej. Udało się na tym przedsięwzięciu zaoszczędzić 2 mln złotych. 

- Piotr Sikorski- radny

Powiedział, że dnia 7 września Zarząd Województwa Mazowieckiego został przyjęty budżet obywatelski
Mazowsza, w którym wystartowaliśmy w imieniu dwóch mieszkańców z projektem budowy sygnalizacji
świetlnej wzbudzanej na drodze 634 i 635 (3 lokalizacje) oraz przejść dla pieszych w ul. Legionów.-
droga wojewódzka nr 628. Radny pochwalił inicjatywę i zachęcił do głosowania na ten projekt. Jeżeli
gmina Wołomin przejmie drogę nr 628, to co z takim projektem, bo to jest budżet obywatelski, który
jeżeli wygramy będzie realizowany w przyszłym roku. 

- Robert Kobus (Ad Vocem)- radny

Powiedział, że sejmik województwa mazowieckiego już ubiegłym tygodniu zmienił kategorię tej drogi. 

- Agnieszka Koza (Ad Vocem)- radna

Zapytała  jak przedstawiony przez radnego Piotra Sikorskiego projekt ma się do informacji  o tym, że
zostały przeznaczone środki na doświetlenie tych przejść, bo dwa z nich mają być doświetlane jeszcze w
tym roku.  

- Piotr Sikorski (Ad Vocem)-radny

Powiedział, że jego zdaniem to są dwa oddzielne tematy. Rzeczywiście doświetlenie dwóch przejść dla
pieszych  jest  ujęte  w  uchwale  sejmiku.  A  projekt  do  budżetu  obywatelskiego  obejmuje  aktywne
wzbudzanie tych przejść.   

- Katarzyna Pazio (Ad Vocem)

Jeżeli chodzi o przejścia przy szkole i przy sklepie Emiś  i również w Starym Grabiu w okolicach szkoły,
to trwa etap weryfikacji projektów. Przedstawione przez radnego Piotra Sikorskiego projekty nie kolidują
ze sobą,  ponieważ Mazowsze ma dofinansować doświetlenie  przejść dla  pieszych, a  te zgłoszone do
budżetu obywatelskiego to mają być wzbudzane przejścia  dla pieszych. Są one dużo kosztowniejsze,
jedno takie przejście to koszt ok. 50 tys. złotych. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Powiedział, że radca prawny podpowiada, aby obok przedmiotowej uchwały podjąć uchwałę intencyjną
tak, aby nie przepadły nam te środki z budżetu obywatelskiego.

- Piotr Sikorski- radny

Powiedział, że w projekcie, o którym mówimy jest między innymi droga 628 i opiewa on na kwotę 4x20
tys. i trzeba to zrobić tak, żeby te pieniądze nie przepadły. 

- Robert Kobus (Ad Vocem)- radny

Posiedzenie  sejmiku  województwa  mazowieckiego  miało  miejsce  8  września  2020  roku.  Podjęto
uchwałę, że droga nr 628 na wniosek Burmistrza Wołomina, stała się droga gminną.

-Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Powiedział, że aby ta drogą stała się droga gminną, to muszą być dwie uchwały. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Przekazał prowadzenie obrad w czasie jego nieobecności Przewodniczącej Katarzynie Pazio.
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- Mieszkaniec 

Jako działacz społeczny pochwalił wprowadzoną jakiś czas temu uchwałę zmieniającą metodę opłaty za
gospodarowanie odpadami komunalnymi na metodę wody, zwłaszcza z punktu widzenia starszych osób.
Starsze osoby wodę oszczędzają i dzięki temu będą płacić mniej. Ponad to ogólnopolski deficyt wody ma
szansę się polepszyć, ponieważ ludzie zaczną oszczędzać wodę.  Zwrócił uwagę na to, że drastycznie
wzrosła ilość nielegalnych wysypisk śmieci. Uważa on że jest efekt ostaniach podwyżek. Śmieci do lasu
nie wyrzucają mieszkańcy bloków, bo oni i tak płacą ryczałtem.  

- Katarzyna Pazio- Zastępca Przewodniczącego Rady

Powiedział, że nie do końca zgadza się z wypowiedzią Mieszkańca. Sama często spaceruje po lasach i
rzeczywiście zauważyła, że ilość śmieci się zwiększyła. Jednak nie jest to wynik podwyżek, ale zmiany
ustawy,  która  pozwoliła  nie  obejmować obowiązkiem płacenia  za wywóz odpadów firm,  które  mają
prawo  zawrzeć  umowę  z  dowolnym  przedsiębiorcą  odbierającym  odpady  i  niestety  większość  firm
zgłasza  najmniejszy  możliwy  pojemnik  na  odpady.  Niestety  nie  ma  skutecznego  narzędzia,  żeby
sprawdzić czy rzeczywiście taki pojemnik jest wystarczający dla danej firmy.     

- Mieszkaniec 

Przyznał  rację  Przewodniczącej.  Ale  również  uważa,  że  maja  też  swój  udział  w  tym  nielegalnym
procederze także mieszkańcy zabudowy jednorodzinnej, którzy nie dość, że do lasu to jeszcze na osiedla
potrafią swoje śmieci podrzucać.

- Mieszkaniec

Poinformował, że brał udział w biegu upamiętniającym 100 rocznicę Bitwy Warszawskiej 1920 roku.
Przekazał na ręce Przewodniczącego medal, który zdobył w związku z tym biegiem. Mieszkaniec brał
udział także w mistrzostwach Polski  Masters i zdobył 2 miejsce. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Powiedział, że cieszy go fakt, że są ludzie którzy promują Wołomin. Im więcej sportowców w naszych
barwach, tym bardziej Wołomin jest znany z tej dobrej strony. 

- Mieszkaniec

Zaapelował o budowę bieżni, która wg niego jest teraz rakotwórcza a dzieci, które tam trenują, po swoich
treningach wychodzą szare.

- Wojciech Plichta- radny

Zaprosił Mieszkańca do udziału w posiedzeniu Komisji Kultury i Sportu, aby opowiedział o problemach,
które go nurtują. Bieżnia, o której wspomniał mieszkaniec ma spełniać wymogi, tak aby można było z
niej korzystać. Nie będą się na niej odbywały ogólnopolskie imprezy. Co do dzieci, które tam trenują, to
one  nie  wracają  szare.  One wracają  szczęśliwe,  bo  maja  gdzie  biec,  bo  mają  prawie  400  m równo
odmierzone, mogą podchodzić do testów sprawnościowych, mogą biec na 50 czy 100 metrów.

- Mieszkaniec 

Powiedział, że warto by było doprowadzić tę bieżnię do prawidłowych wymiarów.

- Katarzyna Pazio – Zastępca Przewodniczącego Rady

Ogłosiła 20 minut przerwy.

Po przerwie obrady kontynuowano
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- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Powiedział,  że  na wniosek Burmistrza Wołomina wprowadzamy do porządku obrad projekt  uchwały
intencyjnej (zał. nr 9), o której była mowa przed przerwą.

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Uwzględniając omówioną wcześniej kwestę budżetu obywatelskiego, odczytał projekt uchwały 
intencyjnej.

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Zgłosił wniosek o zmianę porządku obrad. Wniosek ten został przegłosowany w punkcie 3.        

Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad uchwały intencyjnej został przegłosowany w punkcie 3. 

 

Głosowano w sprawie:
zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych. 

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (21)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Beata Gomse, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Ryszard Madziar, Janusz 
Mirowski, Katarzyna Pazio, Wojciech Plichta, Krzysztof Rembelski, Paweł Rozbicki, Bogdan Sawicki, 
Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych

21) pozytywnego zaopiniowania działań Burmistrza Wołomina;

Głosowano w sprawie:
pozytywnego zaopiniowania działań Burmistrza Wołomina;. 

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (21)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Beata Gomse, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Ryszard Madziar, Janusz 
Mirowski, Katarzyna Pazio, Wojciech Plichta, Krzysztof Rembelski, Paweł Rozbicki, Bogdan Sawicki, 
Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych

22) aktualizacji i przyjęcia do realizacji "Planu gospodarki nisko emisyjnej dla gminy Wołomin”;

W dyskusji wzięli udział:

- Lidia Pacura- Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska

Przeprosiła za zaistniałą sytuację. Odczytała wszystkie wprowadzone zmiany. 
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- Ryszard Madziar- radny

Zapytał jakie były koszty tego dokumentu? Czy już zostało zapłacone? 

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Powiedział, że bez względu na to, jaka by to nie była kwota, to gmina wstrzyma wypłatę oraz będzie się 
starała wyegzekwować karę. 

- Ryszard Madziar- radny

Chciał wiedzieć jakie rzędu była to kwota.

- Lidia Pacura- Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska

Powiedziała, że to ustali i poda radnym do wiadomości.

                                                                              Salę obrad opuścił radny Janusz Mirowski

Głosowano w sprawie:
aktualizacji i przyjęcia do realizacji "Planu gospodarki nisko emisyjnej dla gminy Wołomin;. 

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (19)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Beata Gomse, Marek Górski, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Ryszard Madziar, Katarzyna Pazio, 
Wojciech Plichta, Krzysztof Rembelski, Paweł Rozbicki, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz 
Tarapata, Magdalena Zych
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Robert Kobus
BRAK GŁOSU (1)
Janusz Mirowski

23) pozytywnego zaopiniowania działań Burmistrza Wołomina dotyczących przekazania nieruchomości;

W dyskusji wzięli udział:
- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza 

Od kilku lat Komenda Powiatowa Policji w Wołominie poszukuje lokalizacji na budowę nowej siedziby.
Były różne propozycje, ale nie udało się takiej lokalizacji znaleźć. Teraz pojawiła się taka możliwości
przy ul Piłsudskiego w pobliżu Białych Błot. Potencjalnie można tam wydzielić teren o powierzchni 1,2
ha z czego ¼ to jet  teren gminny,  natomiast  ¾ to teren Skarbu Państwa. Wiadomo już,że Komenda
Stołeczna  Policji  podpisała  już  stosowne porozumienie  ze  Skarbem Państwa reprezentowanym przez
Starostę na podjęcie działań do przekazania w przyszłości tego terenu pod budowę komendy. Natomiast
Komenda  Stołeczna  zwróciła  się  do  Burmistrza  o  podpisanie  takiego  porozumienia  z  gminą.  Pani
Burmistrz pozytywnie się do tego odniosła. Jednak te działania, to nie tylko przekazanie nieruchomości, o
którym Rada zdecyduje w przyszłości, ale także  zmiany planistyczne, ponieważ działka ta ma określone
przeznaczenie,  należy  dokonać  także  zmiany  planu  zagospodarowania  przestrzennego.  To  nie
odbędziecie od razu. Jest to działanie długotrwałe. Jednym z elementów tej zmiany planu jest uzyskanie
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zgody przeznaczenia  gruntów leśnych na nieleśne.   Na tę  chwilę  nie wiemy czy to będzie możliwe.
Dlatego na razie prosimy o pozytywne zaopiniowanie tych działań, co umożliwi po pierwsze podpisanie
porozumienia  oraz  podjęcie  działań  związanych  ze  zmiana  przeznaczenia  działki.  Jeśli  uda  się  tego
dokonać zostanie przygotowany projekt uchwały o przekazaniu tej nieruchomości Policji.

- Katarzyna Pazio- radna

Zapytała czy dobrze rozumie, że wspomniana zmiana studium będzie również podejmowana uchwałą?
Czy  podczas  wprowadzania  tych  zmian,  będzie  możliwe  wprowadzenie  innych  propozycji  zmian
zgłaszanych do tej pory przez mieszkańców. 

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza 

Odpowiedział, że można. Można wybrać określone obszary, natomiast wprowadzenie każdego jednego
obszaru,  zwiększa ryzyko nieuchwalenia lub przeciągania się tej sprawy. W związku z tym, chcemy
ograniczyć obszar dla szybkości tego postępowania.  

- Agnieszka Koza (Ad Vocem)- Zastępca Burmistrza

Zapytała czy jest już odpowiedź Marszałka na pismo, które wysłała pani naczelnik?

- Katarzyna Wójcik- Naczelnik Wydziału Urbanistyki

W uwagach do planu Duczek był wniosek o usunięcie  projektowanej  drogi wzdłuż rzeki Czarna.  Na
spotkaniach pojawiła się informacja, że droga ta jest postulatem i nie musimy jej wskazywać w planie.
Pani naczelnik zrozumiała, że można usunąć to ze studium najpierw, a dopiero potem, żeby w planie tego
nie było. Póki co plan Duczek musi być zgodny ze studium, więc dopóki studium nie będzie zmienione,
to nie ma możliwości, żeby usunąć to z planu zagospodarowania przestrzennego. 

- Katarzyna Pazio- radna

Powiedziała, że wszyscy zdajemy sobie sprawę, że najpierw musimy zmienić studium, żeby zmienić plan
zagospodarowania  przestrzennego.  Dodała,  że  otrzymała  pismo  z  Mazowieckiego  Biura  Planowania
Regionalnego  w  Warszawie,  w  którym  napisano  m.in.  „  Z  punktu  widzenia  ww  ustawy  Zarząd
Województwa Mazowieckiego, uczestnicząc w procedurze sporządzania zarówno studium uwarunkowań
i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  gminy  jak  i  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego, nie będzie miał formalnych podstaw do odmowy uzgodnienia dokumentów planowania
miejscowego”.      

- Katarzyna Wójcik- Naczelnik Wydziału Urbanistyki

Uzupełniła, że chodzi o zmianę studium dla całej gminy , a nie tylko konkretnego fragmentu.

- Magdalena Zych- radna

Czy będą jakiekolwiek konsultacje z mieszkańcami, którzy w okolicy tych działek mieszkają? Teraz jest
to  miejsce  rekreacyjne.  Radna  uważa,  że  mieszkańcy  mogą  nie  zgodzić  się  na  wybudowanie
jakiegokolwiek budynku.

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Wiadomo, że lokalizacja takiego obiektu będzie ingerowała w otoczenie, a więc mieszkańcy będą tym
zainteresowani. Momentem, w którym mogą reagować zgłaszać wnioski i uwagi jest zmiana zarówno
studium jak  i  mpzp.  Choć  ostatecznie  decydują  radni.  Ale  będzie  czas  na  konsultacje,  plan  będzie
wyłożony, będzie można składać wnioski i  uwagi. 
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Głosowano w sprawie:
pozytywnego zaopiniowania działań Burmistrza Wołomina dotyczących przekazania nieruchomości;. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (18)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Beata Gomse, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Ryszard Madziar, Katarzyna
Pazio, Krzysztof Rembelski, Paweł Rozbicki, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata
PRZECIW (1)
Wojciech Plichta
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Magdalena Zych
NIEOBECNI (1)
Janusz Mirowski

24) pozytywnego zaopiniowania działań Burmistrza Wołomina mających na celu upamiętnienie miejsca 
śmierci księdza Ignacego Skorupki;

W dyskusji wzięli udział:

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Przywitał i poprosił o zabranie głosu Wiceprzewodniczącego Stowarzyszenia WIZNA 1939 pana 
Marcina Sochonia 

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Obchodzimy 100- lecie zwycięskiej Bitwy Warszawskiej. Tym szczególnym miejscem w tej batalii jest
Ossów.  Miejsce,  w  którym  śmiercią  bohatera  poległ  ksiądz  kapelan  Ignacy  Skorupka.  Co  roku
obchodzimy uroczystości w miejscu gdzie dziś stoi krzyż upamiętniający tę bohaterską śmierć księdza
kapelana. Wszyscy wiemy jak to wygląda, że jest tam bardzo mało miejsca. Dodatkowa kwestią jest to,
że krzyż nie stoi w rzeczywistym miejscu, gdzie ksiądz kapelan poległ. To miejsce jest  oddalone ok 50 m
od krzyża. Zostało ono w tym roku zostało zidentyfikowane. Także w tym roku Stowarzyszenie WIZNA
1939  wspólnie  z  gminą  i  OSP  w Ossowie,  a  także  z  Samorządową  Instytucją  Kultury  w  Ossowie
zorganizowało w miejscu i w czasie kiedy poległ ksiądz Skorupka, mszę św. polową. Wówczas jako
Przewodniczący Stowarzyszenia  podczas  tej  mszy pan Burmistrz  zwrócił  się do pani  Burmistrz  i  do
państwa  radnych  z  apelem  żebyśmy  to  miejsce  zachowali  i  zabezpieczyli,  zmienili  tę  przestrzeń
rzeczywistej śmierci księdza kapelana oddając również hołd wszystkim ochotnikom, którzy tam polegli.
Pani  Burmistrz  prosi  dziś  o  pozytywne  zaopiniowanie  jej  działań  zmierzających  do  godnego
upamiętnienia tego miejsca. 

                                                                                     Salę obrad opuścił radny Robert Kobus.

- Marcin Sochoń- Prezes Stowarzyszenia WIZNA

Powiedział,  że Stowarzyszenie ma swoją siedzibę w Wołominie i zajmuje się nie tylko samym 1939
rokiem, ale również i rokiem 1920. Miejsce, o którym mówimy to miejsce szczególne. Tam poległ nie
tylko ksiądz Ignacy Skorupka,  ale  również cała  ochotnicza  brać żołnierska,  która w tamtym miejscu
walczyła z bolszewikami.  Jest to jedno z miejsc,  które jest zidentyfikowane, gdzie ukazała się Matka

                                                                                                                                                                      40



Boża  gdzieś  w  tle.  Podobnie  jak  Wólka  Radzymińska.  Jest  to  miejsce  szczególne  pod  względem
chrześcijańskim.  Natomiast  dla  żołnierzy  jest  ono również szczególne,  gdyż według wicehrabiego d`
Abernon’a bitwa ta uchodzi za 18. zwycięską  bitwę w dziejach Świata, a co najważniejsze tam właśnie ci
żołnierze  polegli  z  tym,  że  dokładnie  nie  wiemy  czy  ten  krzyż  jest  dokładnie  w  tym  miejscu.
Prawdopodobnie  nie.  Wynika  to  z  przeprowadzonych  analiz  oraz  analiz  zdjęcia,  które  pokazywało
przedwojenny krzyż. Jest to miejsce ważne ze względów wojskowych dla przyszłych pokoleń żołnierzy.
Powinno  być  ono  tak  zabezpieczone,  aby  można  było  zorganizować  uroczystości  rocznicowe  o
charakterze wojskowym, bo w tej chwili jest tam za mało miejsca. W tym roku, kiedy odbyła się ta msza
w rzeczywistym miejscu i czasie śmierci księdza Ignacego Skorupki, symbolicznie odprawił ją kapelan
Wojsk Obrony Terytorialnej, ale także uczestniczyli w niej żołnierze WOT. Tak jak w 1920 roku 236
pułk  piechoty  to  byli  ochotnicy,  tak  i  dzisiaj  sztafeta  pokoju  i  kontynuacja  tego  co  było.  Zdaniem
stowarzyszenia należy wrócić do tej tradycji przedwojennej. Na zdjęciach, które są dostępne na stronach
Narodowego Archiwum Cyfrowego wygląda na to, że w tym miejscu odbywały się bardzo duże defilady
wojskowe, ze sztandarami, z uroczystymi nabożeństwami. Wydaje się zasadnym, żeby ten teren w taki
sposób zagospodarować, aby tam mieściła się większa liczba wojska. Jest to miejsce, które oznaczyliśmy
drugim krzyżem, który znalazł się ok 50 m od krzyża, który stoi teraz. Niezależnie od tego czy krzyże te
stoją dokładnie w tym miejscu, teren ten jest miejscem martyrologii Polaków.  Trzeba to miejsce w taki
sposób chronić, aby w przyszłości po pierwsze zorganizować tam badania archeologiczne,  po drugie, aby
zaprzestać w tym miejscu produkcji rolnej, bo rzeczywiście ta ziemia już „swoje urodziła”  i powinna
służyć historii. Jest to o tyle ważne, że przecież w okolicy powstaje Muzeum Bitwy Warszawskiej 1920
roku. Jednak wszystkie uroczystości nie muszą odbywać się wokół Muzeum, bo to miejsce jest niezwykłe
i niezwykle ważne.  

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Podziękował za wprowadzenie i za lekcję historii. Powiedział, że każde takie wydarzenie powinno być
odpowiednio promowane i  należy popierać działania,  które mają na celu pokazywanie i  promowanie
takich miejsc pamięci.     

- Wojciech Plichta- radny

Podziękował  Prezesowi  Stowarzyszenia  WIZNA  za  przedstawioną  lekcje  historii,  za  jego  pracę  i
zaangażowanie. Uczestniczył w Apelu Poległych 14 sierpnia 2020 roku i był świadkiem dość niemiłej
sytuacji, gdzie zacna osoba o kuli, zajmowała miejsce siedzące, a kiedy przyjechała bardziej znacząca
delegacja,  to ją prawie zdeptano. To pokazuje, że takie działania są bardzo potrzebne, aby usprawnić
organizację tego typu obchodów.   

- Ryszard Madziar- radny

Zapytał jak ten teren będzie zagospodarowany? Jaka powierzchnia jest planowana.  

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

To wszystko będzie zależało od rozmów z mieszkańcami, ponieważ ta uchwała dopiero otwiera drogę do
rozmów z mieszkańcami. Wg analiz, które pan Burmistrz tam zrobił minimum to jest 1000 m2 a optimum
to jest 1ha, który w zupełności wystarczy. Mamy analizy innych miejsc, gdzie odbywają się uroczystości
wojskowe  i  one  pokazują,  że  taki  obszar  jest  wystarczając.  Jednak  wszystko  zależy  od  rozmów  z
mieszkańcami.   

- Ryszard Madziar- radny

Wiadomi, że w Ossowie są te działki rozdrobnione. Czy w tym miejscu również ten teren tak wygląda? 
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- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Tak, to są tzw. paski, dlatego to będzie trudna droga, ale pan Burmistrz się tego podejmuje,  żeby to
zrobić,  ponieważ  uważa,  że  zyskają  na  tym  wszyscy.  Zyska  na  tym  Polska,  zyska  pamięć  o  tych
wydarzeniach,  zyska  na  tym gmina  i  jej  mieszkańcy  i  zyskają  na  tym okoliczni  mieszkańcy,  także
właściciele tych wąskich działek.

- Karol Cudny- radny

Popiera tę inicjatywę. Te działania tak naprawdę zaczęły się już w 2018 roku, kiedy to zostały pozyskane
środki na to, żeby tę aleję wyremontować, doprowadzić prąd i doświetlić. Przed 2018 rokiem, tam nawet
nie  było prądu. Radny cieszy się  również,  że Rząd wywiązuje  się  wreszcie  ze swoich zobowiązań i
buduje Muzeum Bitwy Warszawskiej 1920 roku. Poprosił, aby przyszłe zagospodarowanie tego terenu
było spójne z inwestycja rządową. 

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Nie widzi możliwości, aby to Muzeum funkcjonowało dobrze bez takiego miejsca. To będzie tworzyło
całość.  
- Katarzyna Pazio- Zastępca Przewodniczącego Rady 

Podziękowała Stowarzyszeniu WIZNA oraz gminie za 14 sierpnia 2020 roku. Za organizację rocznicy
100 lecia Bitwy Warszawskiej 1920 roku właśnie w tym dniu.  Miała przyjemność uczestniczenia we
mszy św. polowej o godzinie 6: 00 14 sierpnia. Ta uroczystość powinna na stałe wejść  do kalendarza
wydarzeń  organizowanych  przez  gminę  Wołomin.  Było  to  niezapomniane  przeżycie  i  rekonstrukcja.
Jeszcze  niedawno  to  miejsce  wyglądało  zupełnie  inaczej.  Był  stary  krzyż,  wokół  niewielki  obszar
wydzielony  kostką.  Miejsce  to  zostało  zrewitalizowane,  zostały  pozyskane  środki  zewnętrzne,  jest
oświetlenie. Bardzo zmieniło się miejsce, gdzie zostało złożone ciało księdza Ignacego Skorupki. Radna
chyli czoła przed samorządem gminy Wołomin, zarówno poprzednią jak i obecna kadencją. Ten plac,
który został powiększony wokół krzyża, 14 sierpnia tego roku pokazał, że jest za mały, żeby przyjąć tak
dużą liczbę gości. Czuła się zaszczycona, że tak dużo znakomitych gości odwiedziło to miejsce właśnie
14 sierpnia. Radna myśli, że oprócz muzeum, które będzie bardzo ważnym miejscem, bo tak naprawdę ta
Bitwa toczyła się na tych terenach, gdzie była rekonstrukcja 14 sierpnia, a więc każdy, kto przyjedzie do
Muzeum  Bitwy  Warszawskiej,  na  pewno  odwiedzi  to  miejsce,  miejsce  śmierci  księdza  Ignacego
Skorupki. Radna podziękowała  za podejmowane od lat działania wołomińskiego samorządu na rzecz
godnego zachowania pamięci o Bohaterach Bitwy Warszawskiej.  

- Wojciech Plichta (Ad Vocem)- radny

Podziękował i pogratulował radnej Katarzynie Pazio prowadzania apelu poległych.

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Pamięta, kiedy w 2004 roku był wożony tłuczeń, ponieważ przed uroczystościami trzeba było wyrównać
ten teren.  Teraz na przestrzeni czasu można zobaczyć jak to się zmieniło.  Przewodniczący uważa,  że
kierunek jest dobry. Jeżeli  uda się zrobić tam coś na kształt Placu Defilad, to może Wojsko Polskie
będzie obchodziło tam swoje święto. 

Głosowano w sprawie:
pozytywnego zaopiniowania działań Burmistrza Wołomina mających na celu upamiętnienie miejsca 
śmierci księdza Ignacego Skorupki;. 

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

                                                                                                                                                                      42



Wyniki imienne:
ZA (19)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Beata Gomse, Marek Górski, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Ryszard Madziar, Katarzyna Pazio, 
Wojciech Plichta, Krzysztof Rembelski, Paweł Rozbicki, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz 
Tarapata, Magdalena Zych
NIEOBECNI (2)
Robert Kobus, Janusz Mirowski

25) zmiany Uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
nauczycieli przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych pracujących z grupami 
obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze, prowadzonych przez Gminę Wołomin;
W dyskusji wzięli udział:
- Halina Bonecka- Dyrekto ZEASiP

Zdaniem prawników Wojewody uchwała ta powinna być aktem prawa miejscowego i taka zmian została 
dokonana w tej uchwale. 

Głosowano w sprawie:
zmiany Uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli 
przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych pracujących z grupami obejmującymi
dzieci 6-letnie i dzieci młodsze, prowadzonych przez Gminę Wołomin. 

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (19)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Beata Gomse, Marek Górski, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Ryszard Madziar, Katarzyna Pazio, 
Wojciech Plichta, Krzysztof Rembelski, Paweł Rozbicki, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz 
Tarapata, Magdalena Zych
NIEOBECNI (2)
Robert Kobus, Janusz Mirowski

26) ustalenia składu osobowego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji;

- Marek górski- Przewodniczący Rady

Odczytał treść projektu uchwały. 

Głosowano w sprawie:
ustalenia składu osobowego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji;. 

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (19)
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Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Beata Gomse, Marek Górski, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Ryszard Madziar, Katarzyna Pazio, 
Wojciech Plichta, Krzysztof Rembelski, Paweł Rozbicki, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz 
Tarapata, Magdalena Zych
NIEOBECNI (2)
Robert Kobus, Janusz Mirowski

10. Informacje Burmistrza o pracy w okresie między sesjami;

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Powiedział, że nie wpłynęły żadne pytania dotyczące sprawozdania Burmistrza. 

Sprawozdanie z działalności Burmistrza Wołomina w okresie pomiędzy sesjami Rady Miejskiej w 
Wołominie stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.

11. Informacja o złożonych interpelacjach, zapytaniach i wnioskach radnych.

12. Informacje Przewodniczącego Rady i sprawy bieżące;

W dyskusji wzięli udział:
- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Powiedział,  że  w ostatnim  czasie  otwarte  zostało  Przedszkole  na  Osiedlu  Niepodległości  oraz  nowe
skrzydło Szkoły Podstawowej w Zagościńcu. Na ręce Przewodniczącego zostały złożone podziękowania
dla całej Rady za to, że te inwestycje zostały zrealizowane dla dobra dzieci. Są to wreszcie palcówki na
miarę XXI wieku. Szkoła w Zagościńcu została otwarta 12 lat temu i wydawało się, że wystarczy ona na
długie  lata.  Jednak  okazało  się,  że  trzeba  ją  rozbudować,  bo  liczba  dzieci  przekroczyła  już  400.
Przewodniczący jeszcze raz podziękował radnym za to,  że podjęli  stosowne uchwały i  te  inwestycje
mogły być zrealizowane. 

W czasie pomiędzy sesjami odbyły się uroczystości 15 sierpnia. Uroczystości w Ossowie, uroczystości w
Radzyminie. Przewodniczący zauważył, że za dużo miast robi swoje uroczystości, bo były zaproszenia do
Ząbek,  do Radzymina,  do Zielonki,  do Ossowa.  A więc  jest  to  bardzo dużo uroczystości  w jednym
okresie.

1 września 2020 roku odbyły się uroczystości na Pl. 3-go Maja upamiętniające 81. rocznicę wybuchu II
Wojny Światowej. Przewodniczący podziękował tym, którzy byli obecni. 

Dodał, że zbliża się 17 września- Światowy Dzień Sybiraka. Poprosił radnych o obecność.    

Niebawem  rozpoczynają  się  prace  związane  ze  zmianą  uchwały  w  sprawie  odległości  punktów
alkoholowych  od  placówek  edukacyjnych,  miejsc  kultu  religijnego  itd.  Jest  to  długi  proces,  będą
prowadzone konsultacje społeczne. Przewodniczący poprosił radnych, aby uwzględnili rożne czynniki, bo
z jednej strony jest to kwestia biznesu, który może upaść, a z drugiej to co alarmuje nam OPTU, że gmina
powinna wspierać inicjatywy i walkę z alkoholizmem.

Poprosił  Przewodniczącego  Komisji  Edukacji  o  zorganizowanie  spotkania,  o  którym  była  mowa  na
początku sesji. 

- Monika Sałańska- Sołtys wsi Duczki

Powiedziała, że odkąd została sołtysem jest obecna na każdej sesji z jednym wyjątkiem, kiedy to była na
urlopie. Tymczasem jeden z radnych w mediach społecznościowych zarzucił jej, że nie jest obecna. Padł
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również komentarz, że pewnie „siedzi na smartfonie”.

Jako przewodnicząca Rady Rodziców Przedszkola im. Pszczółki Mai w Duczkach. Powiedziała, że w
przedszkolu zostały zabrane 2 etaty pań woźnych. W przedszkolu funkcjonuje 8 grup przedszkolnych, a
panie woźne biegają między szkołą a przedszkolem, ponieważ przedszkolne oddziały zerówek mieszczą
się w szkole. Organizacja pracy takich placówek w czasie pandemii jest ciężka. Dzieci są właśnie przez te
panie  przyprowadzane  do  szatni.  Biegają  one  z  tymi  dziećmi  po  schodach.  Podziękowała  im  i
powiedziała,  że  podziwia,  że sobie  jakoś  z  tym radzą.  Przed połączeniem szkoły i  przedszkola  było
obiecane, że nic się nie zmieni w tym przedszkolu, że liczba etatów zostanie taka sama, że będzie lepiej.
Niestety nie jest lepiej a wręcz przeciwnie. Brakuje zarówno nauczycieli jak i obsługi. Kiedyś ile było
grup tyle było pań woźnych i wtedy to wszystko dobrze funkcjonowało. Pani sołtys zaapelowała, żeby nie
oszczędzać na oświacie i dodała, że chciałaby, aby pani Dyrektor Halina Bonecka dotrzymała tego, co
obiecała jeżeli chodzi o przedszkole w Duczkach. Pani Burmistrz zawsze popodkreśla, że oświata jest dla
niej najważniejsza. Pani sołtys żałuje, że nie sporządzono protokołu z zebrania, które się odbyło przed
połączeniem przedszkola i szkoły, bo nie ma dowodów na to, że były takie obietnice. Poprosiła panią
Dyrektor Halinę Bonecką, żeby ustosunkowała się do tego i powiedziała jaki ma pomysł na to co zrobić
kiedy np. zachoruje któryś nauczyciel  lub woźna, kiedy już teraz brakuje personelu na zastępstwa do
grup.

1. pytanie do Dyrektor Haliny Boneckiej:

Dlaczego zostały zabrane 2 etaty pań woźnych?

- Halina Bonecka- Dyrektor ZEASiP

Powiedziała,  że jej  zdaniem nie zostały zabrane  2 etaty.  Powiedziała,  że musi  porozmawiać  z panią
dyrektor  przedszkola,  bo  jej  zdaniem  nie  jest  aż  tak  źle  jak  to  przestawiła  pani  Sołtys.  Dodała,  że
dyrektor placówki nie zgłaszał problemów z organizacją.

- Monika Sałańska- Sołtys wsi Duczki

Odpowiedziała, że na zebraniu Rady Rodziców przedszkola, pani dyrektor powiedziała, że wystąpiła z
wnioskiem o dodatkowe etaty.

Jest  w  przedszkolu  dwoje  dzieci  z  orzeczeniem.  Czy  takie  dziecko  powinno  mieć  na  wyłączność
nauczyciela wspomagającego?

- Halina Bonecka- Dyrektor ZEASiP

Jeżeli chodzi o nauczyciela współorganizującego kształcenie specjalne, to zatrudnia się w przedszkolu lub
w szkole. Jeżeli pani dyrektor wystąpi o takiego nauczyciela, to w zależności od sytuacji jest zatrudniana
pomoc nauczyciela lub nauczyciel współorganizujący, Nie było jeszcze takiej sytuacji, żeby odmówiono
dyrektorowi zatrudnienia takiego nauczyciela. 

- Monika Sałańska- Sołtys wsi Duczki

Czy zajęcia dodatkowe jak rytmika mogą się odbywać podczas zajęć dydaktycznych?

- Halina Bonecka- Dyrektor ZEASiP

Organizacja  pracy  przedszkola  czy  szkoły,  to  jest  wyłączna  kompetencja  dyrektora  na  podstawie
zatwierdzonego arkusza organizacji. Jeżeli chodzi o przedszkole, to działa ono na podstawie podstawy
programowej  kształcenia  przedszkolnego i  ta  podstawa jest  realizowana  przez  5 godzin dziennie.  Te
godziny w gminie Wołomin są wyznaczone od godziny 8 do godz. 13. W ramach podstawy programowej
takie  pojęcie  jak  rytmika  nie  funkcjonuje.  Są  zajęcia  rytmiczno-muzyczne  i  takie  zajęcia  jest
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zobowiązany prowadzić każdy nauczyciel i u nas każdy nauczyciel takie zajęcia prowadzi, bo jest do tego
przygotowany. Natomiast wszystkie zajęcia dodatkowe są poza podstawa programową, ale też nie są one
przedmiotem uzgodnień między organem prowadzącym a dyrektorem. 

- Monika Sałańska- Sołtys wsi Duczki

Poprosiła o przedstawienie na następną sesję lub na spotkanie, które zorganizuje Przewodniczący Komisji
Edukacji,  godzin pracy nauczycieli, jakie były w poprzednich latach w porównaniu do tej sytuacji, która
jest teraz.

- Halina Bonecka- Dyrektor ZEASiP 

Powiedziała, że przygotuje takie zestawienie. Poinformowała, że jest taki dokument „Realizacja Zadań
Oświatowych”, gdzie są przedstawione dane historyczne na kilka lata wstecz. W tym dokumencie będzie
widać jak rosła liczba oddziałów i jak wzrastała liczba godzin. Jest to informacja powszechnie dostępna. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Zaprosił  panią  Sołtys  do  udziału  w  posiedzeniach  Komisji  Edukacji,  bo  wtedy  najłatwiej  wyjaśnić
wszystkie kwestie związane z funkcjonowaniem przedszkola czy szkoły. 

- Agnieszka Koza- radna

Powiedziała, że w ubiegłym roku szkolnym Przedszkole w Duczkach było chyba jedynym, w którym nie
odbywały się zajęcia rytmiki. Radna wie, że wszystkie panie w przedszkolu mają kompetencje do tego,
żeby prowadzić zajęcia rytmiczno-muzykalne, natomiast zawsze, w każdym przedszkolu było tak, że była
dodatkowa pani, która przychodziła do każdej z grup specjalnie na zajęcia z rytmiki. Od listopada zajęć
rytmiki w formule, która obowiązuje we wszystkich przedszkolach, nie było.   

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Od 8 do 13 odbywają się zajęcia, bo są też tam dzieci 6-cio letnie, więc podstawa programowa musi być
realizowana. To co dzieje się po godzinie 13- stej to jest kwestia rodziców oraz dyrektora przedszkola.
Po ustaleniach mogą być prowadzone zajęcia typu dodatkowy angielski, rytmika itd. 

- Monika Sałańska- Sołtys wsi Duczki

Ostatnio odwiedziła ją Straż Miejska, która chciała uzyskać kontakt do pana, który zakładał monitoring
na placu zabaw w Duczkach, z informacją,  że Straż Miejska będzie miała podgląd tego monitoringu.
Skąd tak nagła decyzja? Były już podejmowane próby sołectwa, aby to właśnie SM miała podgląd na ten
plac zabaw, ale odpowiedź była, że jest to niemożliwe. Na poprzedniej sesji był poruszony ten temat, jak
również  temat  aplikacji  do podglądu tego monitoringu,  którą ona posiada  i  przez to  jest  taką  strażą
miejską we wsi Duczki. Podjęła się tego zadania , ale jest ono bardzo trudne, ponieważ dostaje sporo
telefonów z prośbą o sprawdzenie co dzieje się na tym placu.  

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Miał wątpliwości, czy to jest zgodne z prawem, bo są z tym związane kwestie administrowania danymi
osobowymi. Przewodniczący zwrócił uwagę na fakt, że pani sołtys może mieć kiedyś kłopoty z tego
tytułu. Dlatego dla jej dobra, obowiązek nadzorowania tego monitoringu powinien spoczywać na SM. 

- Monika Sałańska- Sołtys wsi Duczki

Powiedziała, że jest bardzo zadowolona z tego, że w końcu ten obowiązek przejmie SM. Podjęła się tego
zadania, ponieważ nie było odzewu ze strony Urzędu. Monitoring jest bardzo potrzebny na tym placu
zabaw.  Dostaje  ona mnóstwo telefonów,  czasem w późnych godzinach  wieczornych,  że  coś  tam się
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dzieje. Niejednokrotnie musiała pojechać na  miejsce, że by sprawdzić jak sytuacja wygląda, bo w tej
aplikacji,  którą  posiada  widać  jedynie  obraz,  nie  ma  dźwięku,  więc  nie  można  stwierdzić  czy
rzeczywiście jest tam np. zbyt głośno. 

- Łukasz Marek-Zastępca Burmistrza

Powiedział, że również się cieszy, że ta kwestia zostanie uregulowana. Dodał, że gminny światłowód nie
sięga wszędzie. Teraz pojawiła się możliwość, aby wynajmować punkty dostępowe od prywatnej firmy,
co pozwoli stworzyć mobilny monitoring miejski. To znaczy, że w miejscach gdzie jest taka potrzeba
będzie  on  montowany.  Rozważamy również  opcję  także  relokacji,  tzn  że  co  3,4  miesiące  będziemy
zmieniać te monitorowane miejsca. Nie dotyczy to oczywiście kamer na placach zabaw. 

- Wojciech Plichta (Ad Vocem)- radny

Wytłumaczył,  że  komentarz,  o  którym  wspomniała  pani  Sołtys  dotyczył  gratulacji  dla  Daniela
Krzemińskiego  i  to  jedyne  nazwisko  jakie  padło  w tym komentarzu.  Jeżeli  są  do  niego  uwagi  pod
względem prywatnym, to prosi o bezpośredni kontakt. Przeprosił, jeżeli poczuła się urażona.

- Katarzyna Pazio (Ad Vocem)- radna 

Odniosła się do kwestii organizacji Przedszkola w Duczkach. Powiedziała, że do niej nikt nie zgłaszał
podobnych problemów, dlatego dobrze, że pani Sołtys poruszyła ten temat, bo jak widać problem jest.
Zwróciła się z prośbą do Przewodniczącego Komisji Edukacji, żeby na najbliższej Komisji przyjrzeli się
organizacji pracy szkół w tym nowym roku szkolnym w odniesieniu do roku poprzedniego. Realizacja
zadań oświatowych dotyczy lat poprzednich. Przedszkole w Duczkach było największym przedszkolem
w ubiegłym roku na terenie gminy, a wiec zmniejszenie etatów obsługi może budzić niepokój. 

- Piotr Sikorski- radny

Jakiś  czas  temu  w  jednym  z  tygodników  ukazał  się  taki  artykuł:  „Będzie  przejście  w  tunelu  na
Piłsudskiego”. Odbyło się także spotkanie z PKP, na którym radny również był obecny i wtedy PKP
wypowiedziało się pozytywnie w tym temacie. Radny zapytał, czy jest to informacja już zatwierdzona
przez PKP?   

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Rzeczywiście z tych rozmów, które prowadzimy przez PKP wynika, że PKP jest skłonne wybudować to
przejście,  ale  czy  wybuduje,  to  jest  jeszcze  daleka  droga.  Warunkiem  wybudowania  przejścia  jest
zaakceptowanie przez PKP tej koncepcji, a to stanie się w przyszłym roku.

- Piotr Sikorski- radny

Zapytał czy znakowanie dróg i koszenie rowów zostało zakończone czy jeszcze trwa?

- Leszek Boruc-  Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej

Odpowiedział,  że  do  30  września  trwa  jeszcze  odmulanie  rowów,  a  znakowanie  ulic  będzie
kontynuowane po godzinie 17-stej. 

- Piotr Sikorski- radny

Dochodzą słuchy o skandalicznych sytuacjach w Wydziale Komunikacji. Osoby są zapisywane po odbiór
prawa jazdy, przyjeżdżają, po czym dowiadują się, że na miejscu jest tak duża kolejka, że pomimo zapisu 
przez internet niestety ktoś nie zostanie obsłużony. Zwrócił się do radnego Andrzeja Fuśnika, aby zwrócił
uwagę na to panu Staroście lub Naczelnikowi Wydziału Komunikacji.  

- Andrzej Fuśnik- radny
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Odpowiedział, że temat jest już nieaktualny, bo zapisy po odbiór prawa jazdy nie są realizowane. Zapisy
są tylko do rejestracji pojazdów. Dodał, że w ubiegłym tygodniu nie było w zasadzie kolejek i radny nie
wie skąd takie informacje. Powiedział, że od tygodnia pracuje w Wydziale Komunikacji i ma sprawdzone
informacje. 

- Agnieszka Koza- radna

Zapytała czy koszenie rowów wygląda w ten sposób, że dany odcinek jest jednego dnia koszony drugiego
odmulany? Jak to wygląda? 

- Leszek Boruc- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej

Odpowiedział, że firma najpierw kosi, potem odmula. Co do odmulania były wykonywane poprawki, bo
prace nie były właściwie wykonane.

- Agnieszka Koza- radna

Powiedział, że w Duczkach rowy są wykoszone ale nie są odmulone, a oprócz tego skoszona trawa  po
prostu w nich została. Dodała jeszcze ze we wsi Mostówka jeszcze nic nie było zrobione w tym temacie.

- Leszek Boruc- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej

Powiedział, że rzeczywiście był tam problem. Naczelnik ma wątpliwości czy firma wykonująca te prace
zdąży je wykonać zgodnie z umową do końca września, zostaną na nią nałożone kary.

- Beata Gomse- radna

Zapytała czy nadal są koszone trawy przy chodnikach? W Zagościńcu przez cały okres letni nie były
koszone.   
- Leszek Boruc- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej

Koszenie przez gminę odbywa się przy drogach utwardzonych. I tu obowiązuje podział na drogi gminne i
powiatowe. Na drogach gminnych koszenie odbywa się sukcesywnie. 

-   Marek Górski- Przewodniczący Rady

Zapytał o ul. Szkolną, która powiatowa nie jest. Przewodniczący prosił o wykoszenie, ponieważ w jednej
z posesji nikt nie zamieszkuje. Cała ulica jest wykoszona a przy jednej posesji jest 1,5 metra wysokości
zielska.  
- Leszek Boruc-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej

Powiedział,  że przyjmuje tę uwagę i prosi o cierpliwość ponieważ 5 z 8 osób przebywa na urlopach
zaległych z roku 2019, które muszą być wykorzystane do 30 września. Zlecenie było dane i postaramy się
je wykonać jak najszybciej.

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Przypomniał również o tym, że prosił o uprzątniecie objazdu. 

- Leszek Boruc-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej

Odpowiedział, że informował, że firma zewnętrzna zaczyna prace w poniedziałek.

- Agata Bochenek- radna

Podziękowała za regulamin Parku im. Bohdana  Wodiczki i poprosiła, aby był on umieszczony w takim
miejscu, żeby był widoczny. 

Mieszkańcy mają więcej próśb dotyczących bezpieczeństwa w rejonie Pl.3-go Maja. Radna napisała już
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jedno pismo w tej sprawie. Powiedziała, że będą kolejne pisma i że czeka na odpowiedź. 

Radna poprosiła o informacje na e’maila ile odłowionych zwierząt pojechało do schroniska w Nowym
Dworze Mazowieckim. 

Ponad  to  radna  chciałaby,  aby  w  ciągu  tygodnia  informacje  o  każdym  zwierzęciu  znalezionym,
odłowionym błyskawicznie była publikowana na stronie internetowej i na FB. Tak się dzieje w Kobyłce.
Jest  to  dobra  praktyka,  ponieważ  bardzo  często  zwierzęta,  które  mają  właścicieli,  jada  prosto  do
schroniska do Nowego Dworu Mazowieckiego. Często właściciel nie wie, gdzie tego swojego zwierzaka
szukać.         

Jest coś takiego jak wypożyczalnia sprzętu wspomagającego i pielęgnacyjnego przy ul. Sikorskiego w
Wołominie.  Działa  ona  od  roku,  gmina  pozyskała  pieniądze  na  ten  cel.  Radna  zapytała  jakie  jest
zainteresowanie tą placówką, co się cieszy największym powodzeniem oraz o udokumentowanie gdzie
się znajdują informacje na jej temat?

- Łukasz Marek- Zastępca Burmistrza

Powiedział, że sprawdzi i potwierdzi, ale prawdopodobnie jest tak, że sprzęt w okresie trwałości projektu
jest przeznaczony dla wybranych uczestników tego projektu i dopiero po dwóch, trzech latach będzie
możliwość  korzystania  dla  wszystkich  mieszkańców.  Pan  Burmistrz  zobowiązała  się,  że  prześle
interesujące  radna  informacje.   

13. Zamknięcie obrad.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący zamknął XXIII sesje Rady Miejskiej w 
Wołominie kadencji 2018-2023. 

 

   Przewodniczący obrad                        Sekretarz obrad                                 Protokołowała
      Marek Górski                                     Paweł Kocik                                     Elżbieta Żak

 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 
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